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ZADZWOŃ 

DO NAS 

Co~ cię denerwuje, 
niepokoi, cieszy, 

chcesz się podzielił 
swoją opinią? Ozwolf 
do nas w poniedziałki 

16.00 - 18.00oraz 
od wtorku do soboty 

10.00 - 12.00 

nasz telefon: 847 4159 

Kalejdoskop 
ŚWIAT 

Bagdad oskarżył Kuwejt 
o kradlież 300 ~. baryłek 
ropy dziennie. laki stan 
rw::zy more grozić nawet 
konfliktem zbrojnym mię
dzy obydwoma krajami. 
Salem al. Sabab, kuwejcki 
mini! ter obrony ostrzegł 
Irak prred ,,kolejnym mili
tarnym szaleru twent/'. 
Oznajmił, że tym razem 
Kuwejt nie jest tak bez
bronny jak w 1990 roku_ 

KRAJ 
W poniedziałek rano 

książę Yod.-u Andrzej 
pxzekazał premierowi Je
rzemu Buzkowi oryginal
ną niemiecką IDasl)Itlt( 
szyfrującą - Enigmę M 
3('f)7. Ma to być gest upa
miętniający wkład pol
skich kryptologów w zła
manie sp<:&lbu szyfrowa
nia niemieckich depesz. 

DOlNY ŚLĄSK 
W Lubaniu oddano do 

llŻytkl} pieJWSZe na DoJ
nym Sląsku zintegrowane 
Centrum Ratownictwd. 
Obecnie w tym samym bu
dynku mieszczą się straż 
pożarna i pogotowie ra
tunkowe. Zdaniem Ide· 
rownika stacji pogotowia 
mtunkowego w Lubaniu, 
JamlS7.a Kaczorowskiego, 
taka integracja pozwala 
p()dejmować wspólne 
błyskawiczne decyzje. 

SPORT 
Reprezentacja Rumunii 

w podnCQeniu cięiarfJw 
została wyklUQl)Da z 
udziału w igrzyskach olim
p~~ch w Sydney, z pow<>
du ~eń dopmg~ 
wych. Stało sRt tak. na mOc 
cy decyzji Międzynarodo
wej Federaql Podnoozenia 
OęiaIów· 
Agniev1a1 fyfika 

Zdaniem naczelnego 

Kto narzeka? 
Grzegorz Szczepaniak 

Jako nacja mamy taką 
przypadłOOć, że uwielbia
my runzekać. Spytajcie 
Amerykanina: - Co sły

chać? QlOdJy leżał powa
lony wściekłą grypą, ch0ć
by właśnie dowiedzjał się, 
że wyleciał z pxay, łub 
8p.)tkało go ile chcecie in
nych nicslI:zęOC, to i tak od
po.vie: - Dzięki, dobrze. I 
zazwyczaj zapyta jeszcz.e o 
nasze samopoczucie. Za
łóżmy, że takie pytanie tra-

fi na polskiego biznesme
na, k.tó!)' jeździ ,,~<>
nym" merredesem, a jego 
firma znakomicie funk<j<>
nuje. NJemal na pewno 
uslyszymy... narzekania. 
'Jaką już mamy naturę. 
Dlatego niemriemie cieszą 
mnie takie infonna~ jak 
ta dotycząca rozpcx:zęcia 
nowej inwestygi w Pęcla
wiu. Skąd ta racło§ć? Pęc
ław to uboga gmina, jedna 
z naJbiedniejsz}d1 w na-

ZopytaISnynasz:ychaytelnikówoich sposobyna 
leczenieprzeziębień. 

Warlopoc;zytatmoże~znich;nam~ 
pazbytsię 91WY 

Nasza sonda 
J~~ 
Radwanire 

Mój spo
sób na gry- I 
pę to gorąca .. 
berbata z ł 

o( 

miodem li- .§ 
• • JOdwip o,>IoJ)_ ... 

powym JWJ-

tarnina C. Najlepiej za
hartować się, przebywać 
na świeżym powietrzu i 
zażywać dużo ruchu. 

Bernard Wybierała, 
Tamówek 

Dużo 

płynów - to .; 
powoduje J 
nawilżenie .:! 

śluzówki łl .!! 

Polecić mo-
gę herbatkę z sokiem IX>
rzeczkowym. Owoc ten 
zawi~ra kilkakrotnie wyż
szą ilość witaminy C niż 
cytryna. Do tego duża 
ilość polopiryny. No i 
oczywiście nie można za
pomnieć o miodzie, naj
lepiej spadzioo.vym. 

Jan Pawłi:mk, 
Polkowice 

Mam 
niezawodny i 
pos6b: set- ! 

ka spirutysu, ~ ,. 
gorąca her- Jl 
bat.! i dwa h " "'''';au 
ząbki czosnku. A póź
niej? Pod pierzynę i rano 
jestem zdrów jak: ryba. 

Wojciech Ż., 
Polkowice 

Jeżeli 

choruję to j 
idę do łeka- J .... """_c, ... ~'. 

rza. Nie j 
mam żad- ~ 

nych swoich 
sposobów. Po prostu za
żywam leki przepisane 
mi przez lekarza 

Halina Mandat, 
Górzyna, gm. Rudna 

Thraz 
choruję na- i 

dziej, kiedyś j 
częściej. Za- ~ 
WSZJ::. jednak .. 
stosuję tą 

samą metodę· I zawsze ta 
metoda skutkuje. 'bJ.ży

wam polopirynę i leżę w 
łóżku. 

Jolanta Węgierska, 
Polkowice 

- W punk
tach sn:::ze
pień może- j l 
my zaso::ze.. ~ 

. , • Q 

pIC SIę prze- .li 

ciwko gry
pie co powinno nas uch
ronić pned tym wirusem. 
Zażywanie witaminy C, 
prawidłowe odżywianie, 

posiłki wzbogacone w 
dużą ilość jarzyn i owo
ców powinny być dodat
kową ochroną. 

Opinie 

Waszym zdaniem 

szym regionie. l chociaż 

pieniędzy nie ma to w Pęc
ławiu uparli się, żeby zbu
da.vać gimnazjum. Jak nie 
ma pieniędzy to są miesz
kańcy, któny po prootu za
kasali ręka\ry i wzięli się do 
roboty. Cz:j coś takiego 
mogłoby się zdarzyć w b0-
gatych Polkowicach? 
Mam nadzieję, że tak, 
chociaż bardziej spodzie
wałbym się wielkiego na
rzekania. 

Adrianna Jakubowska 

Sprawa Biedrzycbowa 
wraca do nas jak bume
rang. 1Ym razem me 
chodzi jednak o drogę 
szybkiego ruchu. 

- To, że nasza miejsco
wość leży "w lesie", to 
nie znaczy że można o 
niej zapomnieć - usły
szałam w słuchawce 

opinię czytelnika. -Dro
ga we wsi ma nie jest 
utwardzona i w porze 
deszczowej zamienia ię 
w grzęzawisko. W sło

n czne dni mamy z ko-

Jednym słowem 
~ 

two Plz}ja- i 
001 'Thatru 'l 
ModIze,. .a 

fuOCjanci 
~u 
Ktyminal

"": nego Policji 
~kiej i w Połkowi-

J.w. C.t.. .. b I...egnic1}tJzr 
poczęło akcję zbjóoo śr0d
ków na wymian foteli na 
wi<bwni~ 

rYf7f>Ol"l S2r:zepaniak: 
:o;.J~ teatru 

spglp Legoi;y Imgą jakLś 
~tęalaję? 

Jacek Gtomb, dyrektor 
'Jeatru Modrzejew.ikiej: 

- (Xzyw.Nie. N~ 
jest pJacf:mką otwru1lJ, mi
żedla~jXlwia

tu fX>Iko.vicJdego. Będzie
my ~nijeśli IIJiesz
kańcy rejonu fX>lkoNickie
go wIączą się do akcji Stan 
foteli jest więcej niż fatalny. 
Dlatego cieslę się zinicjaJy
~ TowaIZjSlWa i lia.ę 1Ek
że na poIkawi<zm. Fotel 
ka;ztuje tylko (UJ zl a ~ 
akres można zgla;ić dzw0-
niąc do sekremriatu Te.atru 
(telefon 8522948) 

M,1d ~ku cad:I zlikwi-
do.vali nielegałną pl$fuqę 
Konopii indyjskich tere
nie połkowrlQdi 0gr0cDw 
~~'. 
M~Sfutko.vska 
- CZy na ~ powiatu 
~ mą 
~narkrmanjj? 
. Marek Rzęsista, zastęp-
ca Komendanta fuwiato.. 
wego Policji w fulkowicadl 

-Problem narkomanii ist
nieje nJwnież w PolkoM
cach. MieJ&ny kiJka spraw 
zwi.~ zg,~ aJ.. 
uaającymi, tniędzy innymi 
MW1ie L1ikwidowaJi§my 
upn konopii .indyjskidJ, 
~JÓMJieŻ dea-

i mbe2piec:zyJNny kiJka 
dzialek marihuany. Jak wi
dać problem Wieje, ale nie 
jesion taknasiJony,jakw du
Ż)cl1 m.ia.stIrlt 

lei tumany kurzu. Jest to 
bardzo uciążliwe. Prob
lem nie jest nowy, ale do 
tej pory nikomu nie 
udało się go rozwiązać. 
Kto ma, bowiem wywal
czyć dla nas drogę asfal
tową, skoro nasz sołtys 
"istnieje" tylko formal
nie? Właściwie to nie 
mamy sołtysa, bo nasz 
nie mieszka w Biedrzy
chowie i jemu "polna" 
droga nie prze zkadza. 
Do prawy po\\TÓCimy 
w następnym numerze. 

1 ........ -

W związ
ku z I'OZJX>
rątz.enCm 
Rady Minier 
DO~ 
wadzeniu 
tzw. U'it3wy 

koolirx7Nej ~
muROOy~~ 
jego ~oraz przeood. 
~ kBnisji oboi2ooo 
diety ;la. ~ \)dl 
flmk$ 

.Anna Os<d::lll}: 
-O> pan sądzi o tej 0sta

wie? 
Ireneusl 1hlcz)k, prze

v.OOnicląLy ROOy MIejskiej 
fuIkowi:: 

- UStawa maSMjezJei ~ 
bre ~ IJoImił, te ktoś 
" ubmf' w mrnypmwne ~ 
nagrodzenia nie tylko tael
I1jdJ, ale także tx nmistmJw, 
szefóN ~ Skatbu JW.. 
stMI i ~ sarrJOlZ1f

d:Mtów. ~ te temz 

mażna~~ 
drenie, ukaJekwa1ne do 
~ wldadu pr;q 
~~'ftkji~ 
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Polkowice 

KOMINY 

W PORTFELU 

Ustalenie diet zgod
nie z tzw. ustawą ko
minową. nie tylko dla 
radnych, ale i dla 
członków komisji by
lo jednym z głównych 
tematów sesji nad
zwyczajnej Rady 
Miejskiej Polkowic. 

Suma 1690 zł to 
maksymalna kwota, 
jaką mogli przyznać 

radni. J taką sumę 
radni uchwalili dla 
Przewodniczącego 

Rady. Jego zastępca 
otrzymał tylko 5 
proc. mniej. Radni 
otrzymali 75 proc. 
powyższej sumy. Po
nadto uchwalono 
przekazanie dotacji 
dla Górnika Polkowi
ce w wysokości 1,5 
mln nowych złotych. 
- Klub dzięki swej 

znakomitej postawie 
w meczach o Puchar 
Ligi i o mistrzostwo 
drugiej ligi został 
okrzyknięty w Polsce 
rewelacją rozgrywek 
i w znakomity sposób 
rozsławił nasze mias
to - wyjaśnil Emilian 
tańczyszyn, bur-

mistrz Polkowic - Na
leży też zauważyć, że 

kihice wykazują się 
wielką kulturą oso
bistą, udowadniając, 
że nawet w Polsce 
można kulturalnie 
dopingować. 

O dwa mie iące. 
czyli do końca listo
pada, przesunięto leż 
płatę kredytu za
ciągniętą przez Gmi
nę Gaworzyce. 
Anna Osadczuk 

1690 zJ - suma maksy
malna 
100 % - Przewodniczą
cy Rady 
95 % - Zastępca Prze
wodniczącego Rady 
90 % -Przewodniczący 
Komisji 
85 % - Zastępca Prze
wodniczącego Komisji 
80 % - Sekretarz Ko
misji 
75% - Radni Rady 
Miejskiej 
30 % - Czlonkowie ko
misji spoza Rady 

Polkowice za dwa lata staną się stolicą 
Dolnego Śląska, za pięt lat - stolicą 
Polski, za dziesięt lat będą siedzibą 

Unii Europejskiej a za dwadzie~cia lat 
powstanie tu Bazylika 

Stolica W Polkowicach 
Anna Osadczuk 

Thką wizję zaprezento
wał jeden z uczestników 
Rady Uderów, ktÓIZy w 
ubiegłym tygodniu spotka
li ię na dwudniowych war
sztatach gospodarczych. 
Oczywiście to wersja .. te0-
retyczna i to bardzo. 

Dr Andrzej $ztmOO,któIy 
pro.vadził warsztaty, tematy
kę podzielił na kilka działów 
- atuty, zagrożenia i szanse 
Gminy ~. Każdy z 
ncrestnikÓN opisał swoje 
koocepqe i IXXJ1YSły. fu 
~mieatutó.v, 

~ zagralenia dla 
Gminy oraz jej szanse dal2.e
go J'O'lY;Oju. Szeroką dysk:t.& 
ję wywołał fakt, iż fuIka.vire 
sąsiadują z dużymi aglome
racjami, takidl jak Lubin, 
Głogów CZ!j Legnica. Niektó
I'Zlj UCl.eSt:niqT war:s:l1ató.v 

~ że jest to atut, inni 
~ że to zagrożenie. 

Druga ~ warsztatów 
fX>legała na paedstawieniu 
wizJi i zadaf}. -~ 
zgł052'One przez Udero.v 
Gminy fuil<c1.vice [XXiczas 
pie1V&}d1 warsztatów stra
tegiczn}dl dot)aą niemal 
~ sfer rozxroju gar 
{X>darczego - WY,jaśnia pro
wadzący waxsztaty, dr And
rzej Sztando - :Kreatywncit 
zapra'lZOnyc:b liderów gwa
rantuje tworzenie strategii 
zgodnie z aspiracjami spa-
ł..,..,.",..,.,; · ~ 
~'JuugD1lllY,a~ 

nie strategii rea1nej w której 
WSl)'Stkie elementy mogłyby 
za;tać~Ko
leJne warsztaty będą clot}ay
ty sfery społecznej i śrocJo.vis.
kcJ.vej, aby obraz był w pełni 
~. 

Ostatniweekend nienależ:ałdo 
spokojnych Wnaszym powiecie. Wpiątek 
~siędwatragicznewypadki 

Koniec z brawurą 
Mooika~ 

w miej~ Duni
I'ÓN 36-letni mieszkaniec 
Cbojnowa kielUjąc sam<r 
chodem marki WI golf 
stracił panowanie nad po
jazdem i udenył w du.eY.u 
- poniósł śmierć na miejs
cu. Inny kierowca miał 

więcej ~ Naskutek 
pęknięcia opony, wpadł w 
pOOlizg i uderzył w dJ:zewo. 

PIzewieziono go do na ob
seJWaCję do S2pitala. Sobo
ta-~Duninów, 
zaledwie 500 fi od miejs
ca, gdzie rozegrała się tra

gedia z poprzedniego 
dnia Mieslkaniec Cboda
no.va (45 lat), kierujący sa
mochodem marki renault 
19 również uderzył w drze-

wo i zginął. Tego samego 
dnia na trasie Kornorniki -
'Thmówek zderzyły się cz0-

łowo dwa samochody ero
bowe marki polonez Je
den z kieIUWCĆm został 
uwięziony w zgniecionym 
samochodzie, po wyciąg;
nięciu przewieziono go do 
szpitala Ostatni dzień we
ekendu - deszczowa nie
dziela - na trasie 1łzebcz -
Brunów mieszkanka Leg
nicy (28 Jat), lcierująca 

oplem kadetem ~ 
pod samochód ciężarowy 
marl<i avia 'ZJ:; :zmiażdżc:r 

nymi nogami i 2iamanym 
ramieniem przeo;.vieziono 
ją do szpitala. 

Powoli zbliża się jesień. 
O tej porze roku pogoda 
nie sprzyja kierowcom. 
Deszcze i mgły utrudnia
ją prowadzenie samo
chodu. Warto więc prze
analizować czarny wee
kend i ... skończyć z bra
wurą na drodze. 
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Stanowisko Kierownika Zmiany w sklepie GLOBI sprawilo, 
źe Urząd Gminy w Polkowicach przeźyl istne oblęźenie 

Stu kierowników 
Artna o adczuk 

Około 100 osób przyszło na spot
kanie organizacyjne z Moniką 
Klim iuk, przed tawicielką Globi. 
Były to osoby bezrobotne, które od
powiedziały na ankiety wysyłane 

przez Urząd Gminy oraz o oby z 
Banku Kadr polkowickiej filii Cen
trum Kształcenia Kadr. 

Aby spotkać się z Moniką Klim
juk trzeba było wypełnić specjalnie 
przygotowane ankiety. Dopiero po 
tej weryfikacji przed tawicielka 
Globi wybierze 5 osób, które zosta-

ną zatrudnione na stanowisku Kie
rownika Zmiany. Następnie wyjadą 
one na trzymiesięczne szkolenie 
przygotowujące ich do pracy. 

Belgijska firma Globi działa w 
Polsce już od 1991 roku. W Warsza
wie ma 16 supermarketów, w któ
rych pracuje po 40 osób w każdym i 
13 pracowników ochrony. Jak zapo
wiada Monika Klimiuk jeszcze w 
tym roku kolejny market powinien 
stanąć na placu przy ulicach Dąb
rowskiego i Hubala w Polkowicach. 

Auta z przebitymi oponami, zardzewialą karoserią 
i wybitymi szybami to obrazki, które moźna obejrzet nie 

tylko na złomowiskach 

"Antyk" na parkingu 
Wioleta Kośmider, Monika Szatkowska 

Także na polkowickich osied-
lach . 

Nasze miasto szybko się rozwi
ja. Jak grzyby po deszczu "wyras
tają" nowe bloki mieszkalne. 
Wszędzie jest 
czysto i pięknie, 

ale... na osiedlo
wych parkingach 
stoją "upiększają
ce" nasze miasto, 
stare samochody. 
Problem zgła zali 
nam czytelnicy. j 
Dzisiaj, zgodnie zł 
zapowiedzią, po-,. 
wracamy do nie- ~ ~-----' 

go. 
Czy nie ma sposobu, aby zmusić 

właścicieli pojazdów do usunięcia 
WTaków z krajobrazu naszego 
miasta? Postanowiłyśmy spraw-

dzić, co się da z tym zrobić. I oka
zało się, że jednak coś można 
zrobić. 

Rozpoczęliśmy działania 
zmierzające do usunięcia WTaków 
samochodów z terenu miasta -
poinformował Leszek Słoński, 

Komendant Straży Miejskiej. -
Ustalamy na podstawie numerów 
rejestracyjnych, silnika lub nad
wozia właścicieli pojazdów i wy
syłamy do nich powiadomienia, 

zobowiązujące ich do natych
miastowego usunięcia - dodaje. 
Przeszły' my przez ulice miasta i 

zobaczyłyśmy przepełnione par
kingi. Stoją na nich ładne, nowo

cze ne samochody. Są więk
sze i mniejsze, kolorowe, 
przy niektórych tylko wzdy
chamy, bo to taakie "fury. 
Aż nagle, jak za uderzeniem 
pioruna, nasze oczy poraził 
widok szarego wraku. Spod 
lakieru wyzierała rdza a kurz 
stępił kolor. 

Z takich samochodów cie
szą się jedynie dzieci. - Faj
ne, możemy się nimi poba

wić, niektóre można nawet otwo
rzyć - krzyczały dzieciaki. Rodzi
com pewnie jest mniej do śmie
chu, ale cóż - wszystkim nam nie 
pozostaje nic innego jak życzyć 
sobie cierpliwości. Może wraki w 
końcu znikną · 
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KRONIKA 

KRYMINALNA 

.. Policjanci z Wy
działu Kryminalnego 
Komendy Powiatowej 
Policji w Polkowicach 
za trzymali dwóch 
mieszkańców Polkowic 
(17 i 1 R lat). Dokonali 
oni włamania do Domu 
Handlowego Mercns 
przy ul. Legnickiej, z 
którego skradli sprzęt 
RTV, aparaty fotogra
ficzne i kamery video, o 
wartości około R tys. zł. 
Zatrzymani przyznali 

się do winy. 
.. Dyżurny Straży 
Miejskiej został poin
formowany, że w jednej 
z klatek schodowych. 
nieznany mężczyzna 
dobija się do drzwi za
mieszkujących tam lu
dzi. Po przybyciu na 
miejsce patrol potwier
dzH zgłoszenie, ponie
waż znajdował się w 
stanie upojema alkoho
lowego odwieziono go 
do Izby Wytrzeźwień w 
Lubinie. 
tor Patrol Straży Miej-

skiej został poinfor
mowany, że jeden z 
mieszkańców ul. Kmici
ca wyrzuca z balkonu 
opakowania po napo
jach. Po przybyciu na 
miejsce ustalono 
sprawcę. Pouczono go i 
nakazano uprzątnąć za
nieczy zczooy teren. 
.;.. Policjanci z Wydzia
łu Kryminalnego Ko
mendy Powiatowej Po
licji w Polkowicach zlik
widowali nielegainą 

plantację konopii indyj-
kich, znajdującą ię na 

terenie Ogrodów Dział
kowych "Relaks" \V Pol
kowicach. Zabezpieczo
no kilka krzewów kono
pij indyjskich i około 1 
kg suszu marihuany 
(około 1000 porcji). 
Wartość zabezpieczo
nych środków odurzają
cych oszacowano na 
około 30 tys. zł. Zatrzy

mano właściciela działki 
33-1etniego mieszkańca 
Polkowic, który przyznal 
się do uprawy konopii 
indyj kich. Zatrzyma
nemu grozi kara do 3 
lat pozbawienia wol
no' ci. 
Monika Szatkowska 

Je~1i lubisz podglądał podwodny ~w;at 
i chcialby~ go zobaczy t nie tylko w 
teleWizji, wybierz się do Aquaparku 

Maski włóż! 
Anna Osadczuk 

Za trzy dni zorganizo
wany za;tarne tam bez
płatny program pt ,,()d. 

kryj mukowanie". 
Będzie to szkolenie dla 

wszystkich, którzy chcą 

spróbować swoich sił pod 
wodą. Celem programu 
jest przedstawienie bez
piecznego nurkowania 
oraz obalenie mitów doty
czących niebezpieczeństw 
tej fórrny rekreacji. Szko
lenie poprowadzi dyplo
mowany instruktor nurko-

warna Uczestnicy lap<r 
mają się z oddychaniem 
pod wodą, poznają techni
kę W)'fÓ'łłll)WaIla ciśnie

nia oraz nauczą się ocIp<r 
wiedniego obsługiwania 

sprzętu do nurkowaoia. 
.Każdy zostanie wypo;ażo
ny w sprzęt do nurkowa
nia, a przed wejściem do 
wody obejIZY kasetę doty
czącą programu "Odkryj 
Nurkowanie" . 

Program nie gwarantuje 
zdobycia kwalifikacji. 

Są takie ~więta, o których niCJdy nie 
wolno zapomniet. Ozielf Sybiraka, 
który przypada 17 wrze~n;a jest 

jednym z nich 

Zakręty historii 
Agnieszka Mika 

W czwartek13 wrześ
nia Związek Sybira
ków zorganizował z tej 

okazji potkanie. Było 
ono poświęcone pa
mięci tych, którzy 
przypłacili zdrowiem 
lub życiem przymuso
wy pobyt na Syberii. 
Uczestniczyli w nim 
m.in. Emilian Stańczy
szyn, burmistrz Polko-

wic, taro ta Marek 
lIarnś oraz reprezen
tanci zaprzyjaźnionych 
związków i kapłani. 

Związek Sybiraków re
prezentowała Bolesła

wa Turoń. Pamięć nie 
żyjących uczczono 
chwilą ci zy. Wręczono 
14 Krzyży Sybirackich, 
o obom zasłużonym 

dla Z~iązku. Wy tąpi
ly też dzieci z SP nr 1, 
z krótkim programem 
arty tycznym. Z Okaz
ji Święta zostały złożo
ne wiązanki pod po
mnikiem upamiętnia
jącym zmarłych na Sy
beru. W ko ' ciele pw. 
Matki Bożej Królowej 
Polski celebrowana by
ła uroczysta msza 
święta. 

Wyrazy głębokiego współczucia 

Pani Magdalenie Rygiel 

wraz z rodziną 
z powodu śmierci 

MATKI 
składa 

Zarząd oraz pracownicy 
Aquapark Polkowice SA 

Na bal.u 
Agnieszka Mika 

Emeryci i inni człon-
kowie Polskiego 
Związku Emerytów 
Rencistów i Inwalidów 
spotkali się w OPS - ie, 
by się po prostu poba
wić. 

Towarzyskie spotka
nie zainicjowala pre-( 
zes polkowickiego ko
ła PZERiI, Maria Ru-

biś - Urbaniak. Z pie
niędzy, podarowa
nych związkowi przez 
burmi trza Emiliana 
Stańczyszyna, wygos
podarowała 2 tys. zło
tych. Przeznaczyła je 
na organizację tej mi
łej imprezy. Resztę 

środków pragnie 
przeznaczyć na czuj
niki gazowe i dotację 
do leków dla człon

ków związku. - Jeśli 

się uda, mam zamiar 
zorganizować jeszcze 
raz, a może nawet 
dwa, taką imprezę -
powiedziała pani pre
zes. W pierwszym, te
go typu "bankiecie" 
ucze tniczyli m.in. 
przed tawiciele za-
przyjaźnionych orga
nizacji i związków -
łącznie było ok.IOO 
osób. Głównym kuli
narnym jego elemen
tem były smażone 

kiełbaski. Można było 
najeść się do syta, po
tańczyć i pośpiewać. 
Biesiadnicy mieli rów
nież okazję, by po 
prostu porozmawiać. 

Polkowice 

Promocją atrakcji turystycznych, przy
rodniczych i rekreacyjnych Gminy i 
Powiatu Polkowickieqo zajmie się 

Centrum Informacji Turystycznej, któ
re powstaje w naszym mie~cie 

C(h)IT 
Anna Osadczuk 

CIT będzie punk
tem, w którym bez
płatnie uzyskamy in
formację o dostępnych 
noclegach na terenie 
miasta i powiatu oraz 
dowiedzieć się o prze
biegu i atrakcjach oraz 
trasach wędrówek pie
szych, rowerowych i 
wyznaniowych. W 
punkcie będzie można 
zaczerpnąć informacji, 
w jakich godzinach 
pracują banki, poczty, 
urzędy, a także dowie
dzieć się o dostępnych 
bankomatach. W 
przyszłości będą do
stępne autokary. Bę- ' 

dzie też można wynaj
ąć przewodników. 

Prace nad stworze
niem Centrum Infor
macji Turystycznej już 
się rozpoczęły, więc 
nie dalej niż za pół ro
ku powinno ono roz
począć działalność. -
Centrum będzie 

funkcjonowało w 
strukturze Dolnośląs
kiej Organizacji Turys
tycznej czyli Stowarzy
szenia Gmin, Miast i 
Powiatów zaintereso
wanych zintegrowaną 
promocją atrakcji tu
rystycznych nowego 
województwa - poin-
formował Michał 

Krzysztof, rzecznik 
prasowy gminy. 

oroCJi w naszym powiecie są oCJólnie 
w dobrym stanie technicznym. 

Ale nie wszystkie 

"Dziurawa" ulica 
Wioleta Kośmider 

N ad zecH weekend, 
więc "zapakowałam' 
się do samochodu i 

postanowiłam odwie
dzić rodzinkę. D aleko 
się nie "zapuściłam", 
bo tylko do Chociano-

wa. Podczas jazdy by
ło przyjemnie ... wkoło 
lasy, słoneczko prze
bijało się do samocho
du. Aż nagl{"' ... przed 
maską w drodze "wy
ro ła" wielka dziura. 
Cudem udało się ją 
ominąć. Dobrze, że 

jest w tym miej eu 
ograniczenie prędkoś
ci do 40 km/h. Gdyby 
nie ono, można by by
lo spaść z małego 

mostka! Dziura znaj
duje się na trasie Par
chów - Chocianów. W 
Chocianowie miesz
kańcy powiedzieli mi, 
że dziura w drodze 
jest już od ponad 
dwóch miesięcy. J es
tern ciekawa czydro
gówka w końcu z nią 
co; zrobi? Za kółkiem 
trzeba uważać, bo
wiem okazuje się. że 
dziury w drodze "wy
rastają" jak grzyby po 
de zczu! 
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Jesienni agresorzy 
picerowanych meblach. 
Lubią wilgoć i cieplo, 
optymalnymi dla nich 
warunkami jest tempera
tura 25 stopni C i wilgot
ność 70-80 procent. 

- Nie należy bagateli
ZO"\'aĆ porannego kicha
nia - ostnega doktor Kwa
śniewski. - Alergia na roz
tocza odgrywa dużą rolę 
w powstawaniu kataru 
alergicznego, astmy 
oskrzelowej oraz atopo
wego zapalenia skóry. 
Uważa się, że jest to naj
częstszy alergen wywołu
jący astmę oskrzelową. W 
przypadku alergii wielo
ważnej (uczulenia na kil
ka alergenów) roztocza 
powodują zaostrzen ie 
duszności. Zdecydowanie 
częściej wywołują astmę 

Fot WINCENTY KOŁODZIEJSKI 

Dr Artur Kwaśniewski, ordynator Oddziału 
Alergicznego I Chorób Wewnętrznych lu
bińskiego ZOZ-u. niż alergiczny katar. Ast

ma z uczulenia na roztocza roz
poczyna się dość wcześnie, bo 
około 10. roku życia. 

- Gdy po rannym pnebudze
nlu napada nas przy ścieleniu 
łóżka kichanie, gd y mamy o wie
le gorsze samopoczucie w domu 
niż na dwone, kiedy gnębi nas 
katar, któremu towarzyszy 
chrząkanie, kaszel, a także do
łącza s ię zapalenie oskrzeli, to 
możemy przypuszczać, że jeste
śmy uczuleni na roztocza - infor
muje doktor Artur Kwaśniewski, 
ordynator Oddziału Alergiczne
go i Chorób Wewnętrznych lu
bińskiego ZOZ-u. 

Przed nami jesień - okres, w 
którym najważniejszym alerge
nem są roztocza kurzu domowe
go. Zaczyna ich przybywać na 
początku lata, a największe stę
żenie obserwuje się we wrześniu, 
październiku i listopadzie. Mi
kroskopijne żyjątka odżywiają 
się głównie złuszczonym naskór
kiem człowieka i jego włosami. 
I?~k~Jją się w materacach, po
soeIt, dywanach, firankach i ta-

W niepokojącym tempie 
wzrasta liczba alergii. W Polsce, 
według danych epidemiologicz
nych z 1999 roku, na choroby 
alergiczne zapada 19,2 proc. 
dzieci i 15,8 proc. dorosłych. 
(dane te obejmują astmę oskrze
lową, katar sienny, katar aler
giczny całoroczny i atopowe za
palenie skóry). 

Warto w trosce o zdrowie 
pamiętać, że poza lekami prze
ciwuczuleniowymi duże zna
czenie dla naszego zdrowia ma 
leczenie odczulające. 

Odczulanie na pylki, a tak
że na roztocza odbywa się am
bulatoryjnie w poradniach aler
gicznych. W lubińskim oddzia
le alergol9gicznym, jedynym na 
Dolnym Sląsku, pacjenci odczu
lani są także na jady os i psz
czół. 

(dach) 

Zamiast tabletek 
elektrostymulacia 

Korzystne efekty magneto
terapii znane są od wielu lat, 
opisano je w licznych pracach 
naukowych. Badania nad zasto
sowaniem pól elektromagne
tycznych w medycynie dopro
wadziły do powstania nowych 
metod leczenia. Jedną z nich jest 

system BEMER 3000 
który wykonystując niskoczę
stotliwościowe pole magne
tyczne przywraca de stanu 
równowagi zaburzone procesy 
energetyczne w organizmie. 

Pozytywne rezultaty z zasto
sowaniem systemu BEMER ob
serwuje się zwłaszcza przy rege
neracji ogólnej organizmu, cho
robach zwyrodnieniowych sta
wów, przewlekłych schorze
niach dróg oddechowych, zespo
le przewlekłego zmęczenia, ła
godnych zaburzeniach mep
nięcia krwi, chorobach układu 
krążenia, niektórych chorobach 
infekcyjnych, pnewleklych bó
lach głowy, migrenie, złama
niach kości, trudno gojących się 

FOl. WINCENTY KOŁODZIEJSKI 

ranach, wyczerpaniu nerwo
wym, zaburzeniach potencji, za
burzeniach snu, urazach sporto
wych oraz uzupełniająco w wie
lu chorobach przemiany materii i 
niektórych typach nowotworów. 

BEMER-3000 został opraco
wany z początkiem lat 90. pnez 
prof. Wolia A. Kafkę, dyrektora 
instytutu Emphyspace i pełno
mocnika lnstytutu Maxa Plancka 
w Monachium-Seewiesen, przy 
współpracy z Akademią Bioener
getyki w Księstwie Lichtenstein 
oraz z Europejskim Instytutem 
Medycyny Bioenergetycznej. 

Dla potrzeb magnetos1Yrnulacji 
metodą BEMER opracowano od
powiedni zestaw urządzeń skła
dający się z niewielkich rozmia
rów panelu sterującego, rozkłada
nej maty cewkowej oraz tzw. apli
katora intensywnego. Od niedaw
na BEMER 3000 znajduje się w 
polkowickim Centrum Zdrowia i 
Urody. Polkowiczanka Barbara P. 
jest jedną z pierwszych pacjentek, 
która wybrała 30 zabiegów: 

h ciaż ieden k ok 
Na rozbiegu ponownie staje 

Grzegorz. Widać ogromne sa
mozaparcie na jego twarzy i nie
spotykaną koncentrację. Znów 
długi rozbieg, mocne odbicie 1. .. 
tym razem Grzegorz szybuje aż 
na odległość 4 metrów i 1 cen
tymetra. Jeszcze ni~dy nie poko
nał tej bariery. To Jego życiowy 
sukces. 

Piłka waży kilka kilogramów 
i nawet osoba w pełni sprawna 
może mieć trudności z rzutem. 
Maria Michalewicz z drużyny 
Polskiego Związku Niewido
mych nie czuje jednak specjalne
go respektu ani pned ciężarem. 
Piłka ląduje na trzech metrach ... 

- A zdawało mi się, że tak da
leko poleci - uśmiecha się zawod
niczka, rozkladając ręce w geście 
rezygnacji. Jej siwe włosy rozwie-

wa wiatr, który dmucha dziś pra
wie jak na Kasprowym. Kobieta 
ma 63 łata, za sobą trzy ciężkie 
operacje. 

WyŻej, dalej, sZYbciej ... 
I Spartakiada Zakładów Pra

cy Chronionej i Osób Niepełno
sprawnych w Lubinie, tak jak 
prawdziwa olimpiada w Sydney, 
przyniosła wiele emocji. Co 
prawda, po udanym występie 
nie można później liczyć na gra
tyfikacje finansowe i intratne pro
pozycje wysokopłatnych mityn
gów, ale przecież nie o to chodzi. 
Gdy do rywalizacji przystępują 
osoby niepełnosprawne, upośle
dzone ruchowo, czasem umysło
wo, chodzi przede wszystkim o 
pokonanie ograniczeń własnego 
ciała i jego słabości. Zwycięstwo 
nad przeciwnikiem stawia się do
piero na drugim miejscu. Oczy
wiście n.iepelnosprawni rekor
dów świata nie biją, mimo to 
wydaje się, że ich kropla potu 
warta jest tyle, co pięć kropli w 
pełni sprawnego sportowca. 

- Na zajęciach wuefu do każ
dego trzeba podchodzićindywidu-

alnie - wyjaśnia Katarzyna Janiak, 
nauczycielka w lubińskim Zespole 
Szkół Specjalnych .. Każdy mały 
postęp jest traktowany jak sukces. 
Nie okreslamy minimum i maksi
mum. Ogromnym sukcesem było 
choćby to, że moje dziewczyny tak 
pięknie wniosły dziś na stadion fla
gę olimpijską, a Gnegorz samo
dzielnie zapalil olimpijski znicz. 

Nie bój się, Magda 

Biegnij, Felek, biegnIJ! 
Największym zainteresowa

niem cieszą się biegi sprinterskie. Tu 
nie ma żadnej filozofii - tneba na
brać powietrza w płuca, wybić się 
jak najmocniej z bloków starto
wychi na "długu tlenowym" prze
biec 60 albo 100 metrów. Każdy 

Do skoku w dal przygotowu- oddech nabrany w trakcie biegu to 
je się Grzegorz Woźnie! (ten, któ- strata cennych ułamków sekundy. 
ry zapalał znicz) Lubinianie - Antoni Bojko i 

Wynik - 3 metry 60 centyme- Felicjan Bartecki, którzy wchodzą 
trów - jest zadowalający, ale by- teraz na bieżnię, mają poważne 
walo, że Grzegorz skakal dalej. wady wzroku. 

astępna jest Magda. Wyglą- Sędzia dał znak. Ruszyli. Na 
da na przestraszoną. prowadzenie wyszedł Antoni. 

- Nie bój się, Magda - pokrzy- Widać, że nie czuje żadnego re-
kuje Danuta Wantula, dyrektorka spektu pned przestrzenią, i nie 
ZSS. I podrywa \'ISZ)'stkich do do- zważając na nic, chce jak naj-
pingu: - Magda! Magda! Magda! szybciej znaleźć się na mecie. 

Strach jest jednak większy. Wzmaga Się doping dla Felicjana, 
Katarzyna Janiak bierze Magdę za który tego dnia wydaje się wyraź-
rękę. Będą skakać razem. Krótki nie słabszy. 
rozbieg, skok i jeszczera2 udaje się - Felek! F~lek! Felek! - krzy-
zwycięży~ słabość. J wszystko po czą rozentuzjazmowani .kib~ce . 
. to, by tak}ilk na prawdziwej olim- . Wreszae metą. Antom konczy 
piadzie - wyże1 d:ue1 szybciej. ~ bieg z naprawdę godnym pozaz-

- Od kilku lat choruję na 
wysychanie stawów, migre
nę, epilepsję. Kuracja Beme
rem w znacznym stopniu po
prawiła komfort mojego ży
cia. Stracilam potrzebę picia 
kawy (do niedawna wypija
łam kilkanaście dziennie), od 
miesiąca 

nie wiem, co znaczą bóle 
migrenowe, lepiej śpię, budzę się 
wypoczęta i przede wszystkim 
zmniejszyły się dolegliwości w 
stawach kolanowych i biodro
wych. Dlatego po tygodniowej 
przerwie zamierzam poddać się 
kolejnej kuracji. 

Aby poddać się dzialaniu 
pola magnetycznego, nalely 
polożyć się na matę lub umie
ścić na powierzchni ciaŁa w żą
danym miejscu aplikalor, a na
stępnie ustawić odpowiedni 
program stymulacji na panelu 
sterującym. System uruchamia 
się automatycznie. Terapia trwa 
od 8 do 20 minut, w zależności 
od programu. Regulą jest stoso
wanie urządzenia dwa razy 
dziennie, w kilkugodzinnych 
odstępach. 

Specjaliści z Międzynarodo
wego Ośrodka Kształcenia w 
Uchtensteinie twierdzą zgodnie, 
że nie należy obawiać się jakich
kolwiek działań ubocznych, nie 
ma także bezwzględnych prze
ciwwskazań w stosowaniu ma
gnetostymulacji. Do przeciw
wskazań względnych należą 
świeże transplantacje narządów, 
duże tętniaki naczyń, implanto
wane rozruszniki serca; w tym 
ostatnim przypadku nie należy 
stosować a plika tora intensywne
go w bliskiej okolicy serca (matę 
wolno stosować). Z punktu wi
dzenia lekarskiego szczególną 
uwagę zwrócić należy na świeże 
i kliniczne zaburzenia rytmu ser
ca, ostre zaburzenia psychiczne, 
napady padaczkowe oraz utrzy
mujące się stan y gorączkowe (po
wyżej 38,5 stopnia Celsjusza). 

(dach) 

droszczenia rezultatem: 8 sekund. 
Felicjan nieco stracił, ale przecież 
udało mu się dobiec. Więc wygrał. ...... 

W I Spartakiadzie Zakładów 
Pracy Chronionej i Osób Niepel
nosprawnych wystartowało 125 
zawodników repręzentujących 
17 ekip z Dolnego Sląska. 

Mariusz Lalewicz 

Zdięcia WINCENTY J(OŁODZIEJSKI 

Maria MIchalewicz. 
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Woiciesz a ŻVła wapna Leksykon 
spółek (363) 

• ORFA spÓłka z 0.0. w le
gnicy, ul. Kardynała Bolesława 
Kominka 9. Zarejestrowana 23 
sierpnia 2000 r. 

W ojcieszów, kilkunastoty 
sięczne mia teczko na skra

ju Pogórza Kaczawskiego, słynie 
z wydobycia wapna od lat 300. 
Wydobycie i przerób skały wa
piennej wyznacza tempo życia 
mieszkańców miasta. 

KrólPołomu 
Tak miejscowi mówią o Zdzi

sIa wie Sosnowskim, pracującym 
"na wapnie" od 23 lat, a od dzie
sięciu lat kierującym wyrobi
skiem zakładu wapienniczego. 

- Jesteśmy w tej chwili na 
tzw. siódmym poziomie, niemal 
na szczycie góry Polom. Od kil
ku lat drążymy wnętrze góry, 
wyrywając wapienne skały -
opowiada Sosonowski. 

Rozbite skały ładowane są na 
gigantyczne ciężarówki i prze
wożone do kruszarki taśmowej. 
Część skał jest przerabiana na 
miejscu, większość trafia do za
kładu przetwórczego. Przy po
mocy taśmy "gruz" jest ładowa
ny do lO-tonowych węglarek. 
Załadunek trwa półtorej minu
ty. Następnie węglarka spuszcza
na jest po szynie w dół, a 
zjeżdżając jednocześnie wciąga 
na miejsce załadunku pusty wa
gon. 

Rozalia Nowak od 23 lat kie
ruje tym urządzeniem . 

- Tutaj nie ma żadnej auto
matyki. W cenie jest moje wy
czucie. Mamy tachometr, który 
pilnuje, by wózek nie poruszał 
się szybciej niż 30 km na godzi
nę, bo to grozi wypadnięciem z 
szyny. Dziennie spuszczam 60 
wózków i jeszcze nie zdarzyło 
mi się jakieś niedociągnięcie. 

Kopalnia wapna pracuje od 
godz. 6 do 14. Z jednej strony 
cudowne widoki, dzika przyro
da, z drugiej hałas i kurz. 

- Można się przyzwyczaić -
przekonuje ślusarz Krzysztof 
Nowicki. - Marzeniem każdego 
w okolicy jest dostanie pracy w 
fabryce wapna. 

ZdJ9Qia GRZEGORZ SPAŁA 

Widmo zagłady 
nad zakładem wapienniczym za
wisło pięć lat temu. Były one wów
czas spółką Skarbu Państwa i 
6wczesne kierownictwo nie mia
ło pomysłu na wybrnięcie z bez
nadziejnej sytuacji. Nie płacono 
składek na ZUS i lokalnych podat
ków, a długi za koks do wypala
nia wapna były tak gigantyczne, 
że koksownie odmawiały zawie
rania nowych kontrakt6w. 

- Prawda była brutalna. Jesz
cze rok takiej sytuacji, a nie by
łoby już czego prywatyzować -
uważa dyrektor Zbigniew Skó
recki, który z "wapnem" Z'tvią
zał się zaraz po studiach. 

W 1994 roku w rząd postano
wił sprywatyzować wapiennik. 

- Chyba potraktowano nas jak 
królika doświadczalnego, bo w 
Polsce jesteśmy najmniejszym za
kładem i byliśmy w najgorszej sy
tuacji - ocenia inż. Sk6recki. - D0-
świadczenia z prywatyzacji na
szej firmy miaJy być wykorzy ta
ne przy podobn ych przedsięwzię
ciach w innych cementowniach i 
zakładach wapienniczych. 

W1995 roku Zakład Wapien
niczy "Wojcieszów" stał się wła
snością niemieckiego koncernu 
wapienniczego Wulfrather 
Gruppe. Pracownicy nieufnie 
podchodzili do zmiany właści-

ciela firmy. Obawiali się praw
dziwego kapitalisty. Plotkowa
no, że Niemiec pnyjd.zie tylko po 
to, by zamknąć zakład . Ale 
strach minął. 

Niemcy zalnweSlowali 
6 milionów marek. Wiadomo, ze 
ok. półtora miliona poszło na 
spłatę długów. Za resztę firmę 
kompleksowo zmodernizowano 
i skomputeryzowano. 

- Ludzie zobaczyli, że prywa
tyzacja to nie blef. Zresztą, przy 
tego typu działalności, na swoje 
będzie można wyjść za mini
mum dziesięć lat, i taka strate
gia rozwoju firmy została przez 
Niemców przyjęta - mówi dyrek
tor Skóre ki. 

Prywatyzacja miała i drugą 
stronę medalu. W ciągu ostat
nich trzech lat zatrudnienie spa
dło z 300 do 150 osób. Zakład 
przestał być dojną krOWI} 

- Oczywiście, nie odwrócilI
śmy się od łokalnej spoJeczności. 
Jeżeli miej 'cowy klub piłkarski 
potrzebuje wapna potrzebnego 
do zaznaczenia linii na boisku, 
nie ma sprawy. Jeżeli jakaś ubo
ga rodzina potrzebuje wsparcia, 
też pomożemy. Szkole przekaza
liśmy busa. Nadal istnieje fun
dusz ocjalny. Ale teraz przed 
wydaniem każdej złołówki je t 
ona dokładnie oglądana. 

Lepsze jutro? 
Choć od prywatyzacji minę

lo pięć lat, sytuacja nadal Jest zła. 
i! rynku od kilku lat jest deko

niunktura na wapno. owe tech
nologie w budownictwie pra
wiają, że nie trzeba już na budo
wach wapna liczonego w to
nach, lecz wystarczy czasami kil
ka kilogramów. Odłogiem leży 
rolnictwo, a zwłaszcza nawoże
nie wapnem. Produkcja wapna 
na potrzeby budownictwa spadło 
z 35 do 17 ty ięcy ton. Podobnie 
jest z wapnem dla rolnictwa. 

- Zmuszeni jesteśmy pracowilć 
na p6ł gwizdka - ocenia Skórecki. 

Niemieccy specjaliści uważa
ją, że przysz10ść będzie lep. za. 
Z kryzysu musi podźwignąć się 
rolnictwo. 

- Nasze polożenie sprawia, 
że powinniśmy produko~ać na 
potrzeby całego DInego Sląska 
i Ziemi Lubuskiej, a w ocenie spe
cjalistów z ministerstwa rolnic
twa gleby na tym terenie potrze
bują rocznie 200 tysięcy ton wap
na. I tyle jesteśmy w stanie pro
dukować. Otwierają się nowe 
kierunki. Podobnje jak w Niem-

Wojcieszowski wapiennik w obecnym kształcie istnieje od 1895 
roku. Wybudowała go utworzona d,,'Cl la ta wcześniej pólka ak
cyjna "Kalkwerk Tschirnha IS" . Spółkę założył emer)' towany ma
jor Rjchard vo n Bergmann, właściciel wojcieszow kich dóbr, a 
zarządzał nią legnicki przedsiębiorca Karl Elsner. Pośmierci Berg
mana główną akcjonariuszką była wdowa po nim, Luise Berg
mann, a Karl EIsner był już nie tylko zarządcą, ale także cichym 
w pólnikiem. 

EIsner zmarł w WOJcieszo .... ie w 1925 roku. Zarząd nad ka
mieniołomem objął !ll'okrewniony z nim Otto Welgel z Legnicy. 
Do okolo 1935 roku zarząd za ł nim samodzielnie, a następnie 
w "pólnie z Walterem Wit5chelem z Wojcieszowa. 

Zarząd spółki mieścił się początkowo w Wojaeszowie. W :>kre
sil:! międzywojennym przeniesiono go do Legnicy, która wcześniej 
była siedzibą oddzi~lu spółlJ. 

ty) 

czech, tak j u nas wapno musi 
być stosowane w ciepłowniach, 
do od 'iarczania spalin. Na razie 
odbiera wapno od nas Ciepłow
nia w Jeleniej Górze i chwalą so
bie efekt tych zabiegów. Trzeci m 
kierunkiem Jest nawożenie wap
nem lasów. Specjaliści od daw
na alarmują, że lasy trzeba wap
nować tak Jak uprawy rolne. 
Nąsze wapno ma europejski 
ate t. Nie ma w nim nawet śla
dowych ilości metali ciężkich, a 
więc nadaje się do tego typu za
biegów - mówi dyrektor. 

Optymizm Skóreckiego bie
rze się także z kalkulacji ceno
wych . Wapno z Wojcieszowa 
należy do najtańszych w Polsce, 
a ponadto w tej branży nie Jcst 
opłacalny eksport, a transport 
jest opłacalny tylko do odległo
ści 200 kilometrów. 

W najbliższym czasi "Woj
ciesz6w" prz jdzie kolejne zmia
ny. Firma ma trafić do belgijskie
go koncernu Lhoisti, na leżącego 
do niemieckiej grupy holdingo
wej. Oznacza to, że Niemcy po
stanowili włączyć wapiennik do 
europejskiego holdingu. Będzie 
wspólna polityka marketingową, 
wspólna promocja, inny budżet. 

Tej zmiany pracownicy bar
dzo ię obawiają . Boją się no
wych zwolnień. 

- Problemem, bez względu na 
to, do kogo naJeżymy, jest sezono
wość produkcji. Są miesiące, gdy 
wydobywamy i przerabiamy wię
ce~ a są takie, w których produk
cja jest niemal śladowa. A pracow
ników mamy stałą liczbę Po 
wstępnych rozmowach z właści
cielami wiem, że nie będzie zwol
nień. Mamy załogę o bardzo wy
sokiej średniej stażu w finnjei wy
sokiej średnie1 jeżeJi chodzi o wiek. 
Jeżeli będziemy musieli ograniczyć 
zatrudnienie, będą wcześniejsze 
emerytury, zasiłki doprzedemery
tałneitp. Ostatnie lata pokazały, że 
siłą wkładu są przede wszy lkim 
ludzie, i to każdy wtaściciel usza
nuje - podkres1a Skórecki. 

Pani Rozalia Nowak nie oba
wia się o przyszłość. - Tylko ja 
potrafię rąkoma kierować w6z
kami, lo pnecież zwolnić mnie 
nie mogą ... 

Zbigniew Jakubow ki 

Inzynier Zbigniew Skórecki, dy
rektor Zakładu WapIenniczego 
"Wojcieszów" . 

Działalność produkcyjna, bu
dowlana, przetw6rcza, handlowa, 
importtowar6w, usługi przedstawi
cielskie i agencyjne, działalnoŚĆ 
hotelarska, gastronomiczna, spor
towo-rekreacyjna, sterowanie pro
cesami technologicznymi, organi
zacja pracy i zarząłlzanie, sprzedaż 
hurtowa i detaliczna towarów prze
mysłowych, świadczenie usług, 
prace projektowe i konstrukcyjne, 
nadzory autorskie i inwestycyjne. 

Kapitał zakładowy· 4.000 zł
podzielony na 40 udziałów. Wszyst
kie objął Janusz Urzędowski zZię
bie (prezes zarządu spółki) . 

• SUPERPACK spółka z 0.0. 
w Chojnowie, ul . Stefana Okrzei 
6. Zarejestrowana 25 sierpnia 
2000 r. 

Produkcja i sprzedaiwyrobów 
papierowych i tektury. 

Kapitał zakładowy -4.000 zł -
pOdzielony na 80 udziałów. Dolno
śląskie Zakłady Wyrobów Papie
rowych Dolpakart S .A. w Chojno
wie - 64. Faktin spółka l 0.0. w 
Chojnowie -16 udziałów. Zarząd: 
Jarosław Śniadała -prezes. 

• FlOORTEC spółka z 0.0. w 
legnicy, ul. Kardynała Bolesława 
Kominka 9. Zarejestrowana 29 
sierpnia 2000 r. 

Działalność produkcyjna, bu
dowlana, przetwórcza, handlowa, 
importtowarow. usługi przedstawi
cielskie I agencyjne, działalność 
hotelarska, gastronomiczna, spor
towo-rekreacyjna, sterowanie pro
cesami technologicznymi, organi
zacja pracy i zarządzanie, sprzedaż 
hurtowa i deta.litzna towarów prze-, 
mysłowych, świadczenie usług , 
prace projektowe i konstrukcyjne, 
nadzory autorskie i Inwestycyjne. 

Xapitał zakładowy -4.000 zł· 
podzielOny na 40 udziałów. Wszyst
kie objął,lanusz Urzędowski z Zię
bie (prezes zarządu spółki). 

• WEBASTO POLSKA spÓłka 
z 0.0. (jv) w legnicy, ul. Kardyna
ła Bolesława Kominka 9. Zareje
strowana 4 września 2000 r. 

Opracowywanie, produkl:ja i 
dy5łJybucja system6w karoserii rót
nego rodzaju, w szczególnoścl.
temów dachowych I spojlerów do 
pojaDtóworazdo~ lIIOIł
taw wyposażenia dodatkowego, 
produkl:ja i dystrybucja urządzeń 
grzewczych, wentylacyjnych, chł0-
dząCYCh, klimatyzacyjnych i syste
m6w drzwiowychwmz wYPosaże
niem dodatkowym do pojazdÓW i 
pomieszczeń wszelkiego rudla;'. 

Kapitał zakładowy -4.000.000 
zł · podzielony na 10.000 udziałów. 
Webasto Velnicie Systems interna
tional GmbH w Stoc:kdorf (Niemcy) 
-9.000, WebasłoAGFahrzeugtech
nik w Stoekdorf -1.000 udziałów. 
Zarząd: Wongang Wem (prezes). 



Powiat, ZGZM, LSSE 

SŁODKIE 

ŚWII;;TO 
Podczas ostatniej 

sesji Zarządu Powia
tu zostały ufundowa
nc nagrody na Pierw
sze Targi Miodu, któ
re odbędą się 23 
września w Przemko
wie. Święto to zosta
ło zorganizowane 
pod patronatem wo
jewody i mar załka 
Sejmiku Dolnośląs

kiego. Potwienlzili 
oni swój udział w so
botniej uroczystości. 

Władze powiatu mają 
nadzieję, że w przy -
złości ta impreza 
przekształci ię w 
targi podobne do od
bywających się w Ja
worze Targów Chle
ba. 

BURZA 

MÓZGÓW 
22 i 25 będą organi

zowane warsztaty dla 
radnych Powiatu Pol
kowickiego, będą 
tam również przed
stawiciele amorzą
dów gminnych wcho
dzących w kład Po
wiatu Polkowickiego. 
szefowie jednostek i 
służb. Warsztaty te są 
kolejnym etapem w 
przygotowywaniu 
trategii dla Powiatu 

Polkowickiego. Zo
staną tam przedsta
wione konkretne 
propozycje dla zało

żeń strategicznych. 
Agnieszka Mik" 

ZAKLJ;;TE 

REWIRY 
Podczas obrad Za

rządu Powiatu, przy
jęto m.in. informacje 
dotyczącą liczby eta
tów i nowej organi
zacji w Komendzie 
Powiatowej Policji. 
Ma to związek z two
rzeniem od nowego 
roku tzw. rewirów 
dzielnicowych. W wy
niku tych zmian będą 
likwidowane komi
sariaty na terenie 
gmin, zwla"zcza ko
misariat w Przemko
wie, a w jego miejsce 
ma powstać tzw. re
wir dzielnicowy. 

gnieszka Mika 

~ z wcztśliejs2ą mpowiedzią publikujemy dal<iłą 
c::o$t iofonnacji dotyQ:ącej IllO'iJiMBi kOJzystania z p<r 
Dl<X.)' n(bjeJ~ pt7tl instytucje powiatowe dla ai6b nie-

~ 
l') W celu zwiększ.enia szans na uzyskanie zatrudnienia, 
~a dotychczasowych wniejętnoo zawo

dooych oraz zaktywizowania zawodowego ooób niepeł
oosprawnych, zarej~trowanych jako bezrobotne lub po
szukujące prat.)'. Powiatowy Urząd Pnlt.)' w Polkowicach 
miesz.czący ·ię PIZY ul. Legnickiej 15 organizuje szkoJerua. 
Szkolenia te obejmują swym zakresem naukę zawodu, 
przekwalifikowanie. podwyisz.anie kwalifikacji. Ponadto 
Urząd prowadzi porddy zawodowe w formie indywidual
nej i grupowej, pomagając osobom niepcłoo;prawnym w 
PIZYgotcr.vaniu projektów peISpCktyw zawodowych oraz 
planów ich realizacji 

Godziny prat.)' Powiatowego Uaędu Pracy: 7 YJ - 15YJ. 
lClefon: 846 -28 -01, 846 -28 -02 

3w starcNwic Polkowickim PIZY ul. Górnej 2 w pok 12 
można pobieraćwniaiki o udzielenie pożyczlci na roz

poczęcie działalności ga;podarczej lub rolniczej re środ
ków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepeł
nosprawnych. Pożyczkę może udzielić Star~ta do wyoo
kości 25 - krotnego przeciętnego wynagrodzenia. 0pro
centowanie pożyczki wynOO 5 proc. od udzielonej kwoty. 
Spłata pożyczki może być rozłożona mahymalnie na 48 
rat Istnieje również możliwość jej urnoięnia PIZY zach0-
waniu warunków: terminowej spłaty, prowadzenia d7jała)-
000 przez 24 miesiące oraz spłaty 50 proc. udzielonej 
kwoty wraz z oprocentowaniem. 

Ponadto warto wiedzieć, .iż pracodawca, który zwróci się 
do Staro;ty z propozycją zatrudnienia osoby niepełn~ 
prawnej może wnioskować z tego tytutu o zwrot re środ
ków PFRON kosztów organizacji nowego łub przystoso
wania istniejącego stanowiska dla osoby nicpetnooprawnej 
oraz zwrot kCNtów zatrudnienia za co drugi miesiąc przez 
okres 36 miesięcy wraz re składką na ubezpieczenie spcr 
Icczne. 
Godziny prat.)' Urzędu; 8.00 -16.00. Thlefon: 845 - 64-

38. 
~ Centrum. Pomocy Rocłlinic w PoIkowi

z siedzibą P12Y ul. Ryrek 30 -31 maina ~ 
- dofinansow.mie do uczestnictwa ooób niepełnnspraw

nych w turnusach rehabilitacyjnych, a takiA., ich opicla.uX7.v 
w przypadk.'U, gdy o~ opiekuna na turnusie wynika 
z wyraźnego i uzasadnionego zalecenia lekarskiego sfor
mułO\ ... -ancgo na odpowiednim druku wn.iusku, 

- dofinan'iO\ ania likwidacji bańer architektonicznych i 
urbanistycznych w miejscu zamieszkruria oooby niepełn(l)
prawnej (przy uwzględnieniu ind)'widualnycb potneb i r0-

dzaju niepelnosprawndici) stanowiącej wszelkie prace 
adaptacyjne. bud ;vlano - instalacyjne mające na celu 
stwOIzenie crobom niepetn~prawnym niezbędnych wa
runków 00 korzystania z lokali mieszkalnych, 
- dofinansowanie likwidacji barier w komunikowaniu się 

mającej na celu niwelowanie ograniczeń uniemożliwiają
cych łub utrudniających ooobom niepełnosprawnym, z 
określonym rodzajem niepełn~mWJ1ości, samodzieIn 
życie w społeczeństwie. Dotyczy to w szczególności; (l;Ób z 
dysfWlkcją narządu słuchu, mowy i wzroku, 

- pomoc osobom niepełoosprawnym w zaopatrzeniu w 
przedmioty ortopedyczne, lub refundację zakupu wfw 
pr:zedJ.ID tów i środków na po<b1awi karty zaopatrzenia 
v.ystawionej przez kasę chorych. 

Godziny prat.)' Powiatowego Centrum Pomocy Rodzi
nie: 8.00 - 16.00. 

Mam nadzieję. iż powyisza informacja okaże s' być po
mocną w kontaktach z instytucjami naszego powiatu, pra
codawcami oraz w rozwiązywaniu codziennych proble
mów iydowych. Gorąco proszę o aktyYmy udział w roz
propagowaniu tych informacji wśród osób i rodzin, które 
tej pomocy najbardziej pot:u.cl>ują. 
Sta.rt"Na Polkawicki 

7 
Niejeden w'~cic;el psa zadaje sobie codziennie pytanie, 

qdzie qo wyprowadził, aby nie podpa~ł sąsiadom? 

pieskie życie 
Wioleta Kośmider, Monika Szatkowska 

Do naszej redakcji przyszedł czy
telnik i poprosił o interwencję. 
Sprawa dotyczyła ... psów, a właści
wie ich wła'cicieli. Otóż panu S. 
chodzi o to, że 
pie ·ki załatwiaj 
potrzeby r!ZjoI -
giczne w miej.
cach, w których 
chyba nie po
winny tego ro
bjć. - Wychodzi 
taka jedna z ~ 
drugą paniusia,.1 
z pieskiem na ~ 
smyczy i prowa
dzi go na trawkę, żeby sobie kupkę 
zrobił - denerwował się nasz czytel
nik. - Przecież na trawie bawią się 
dzieci! Mało tego, właściciele po
trafią spuścić p a ze smyczy, a zwie
rzę zalatwia się na placu zabaw. 

Wszyscy wiemy, że odchody zwie
rzęce mogą spowodować wiele 
groźnych chorób. Właściciele czwo
ronogów też mają dzieci i powinni 
zadbać również o ich zdrowie. Nie 
marny nic przeciwko psom. Więcej, 
uważamy, że warto mieć jakiegoś 
zwierzaka. Nie chodzi więc o to, by 
szykanować właścicieli i ich czworo
nogów. Może chodzi raczej o kultu
rę osób, które zdecydowały się trzy
mać zwierzątko. Problem jest jed
nak szer zy, bo przecież polkowi
czanom nie brakuje kultury; na 
pewno brakuje natomiast miejsc, w 

które można by bezpiecznie i bez 
zkody dla kogokolwiek, wyprowa
dzać p y na spacer. Zapytały' my 
spotkaną panią z pi . kiem, co ądzi 

na ten temat. - Panie kochane, 
przecież gdyby w Polkowicach był 
plac, na który można wyprowadzić 
swojego pupilka, to oczywi' cie, że 
by tam ię załatwiał. Co roku płaci
my podatki za psy. Władze miasta 
za te pieniądze mogłyby zakupić 
woreczki i łopatki dła właścicieli 
zwierząt, żeby sprzątali po swoich 
czworonogach - usłyszałyśmy w od
powiedzi. 

Trudno ię z tą opinią nie zgodzić. 
Właściciele psów doskonale zdają 
obie sprawę z tego, że ich czworo

nogi załatwiają swoje potrzeby W 

miejscach, gdzie bawią ię dzieci. Są 
za to karanj mandatamj, ale z dru
giej strony - gdzież ten pie ek ma 
ię załatwić? Może warto by było 
wyznaczyć w Polkowicach miej ca 
dla czworonogów? 

Ponad 100 os6bzaanqaźowano wposzukiwania czfemasto
lefnieqo chłopca z Koźlic w qminie Gaworzyce 

Mateusz wędrowniczek 
Sabina Lipiec 

W. botę 16 września kilku chłopców 
z Konic wybrało się do okolicznych la
m na grzyby. Gdy po jakimś czasie po
ClUli się zmęczeni postan<J\\lili wrócić do 
domu. Mat~usz chciał jeszcze pocho
dzić po lesie. Umówił się z kolegami, że 
będą czekać na niego w umówionym 
miejscu. Gdy długo się nie pojawiał po
myśleli, że jest już w domu, więc wrócili 
Jak informuje komendant Komisariatu 
Policji w Gaworzycacb, Waldemar Woź
niak, zgłoszenie zaginięcia otrzymano 
ok. godziny 19. Początkowo poszukiwa
nia prowadzili funkcjonariusze miejscx:r 
wego posterunku oraz policjanci z 
Przemkowa Do akcji włączyła ię Ko
menda Powiatowa Policji w Polkowi
cach z psem tropiącym. W Star twie 
Powiatowym utwol7.000 Sztab Kryzyso-

wy. W poszukiwaniach uczestniczyli 
mieszkańcy wsi Koźice oraz Koło Ł0-
wieckie z Radwanic. PIzeszukano lasy 
wokół poligonu w Nadleśnictwie Gło
g{NI. Do akcji włączono członków OSP 
z Gaworzyc, Kłobuczyna i Koźlic oraz 
dwa plutony z Jednostki Wojskowej w 
Głogowie. Okolo północy postanowio
no zakończyć poszukiwania W niedzie
lę około godz. 6 akcję wmowiono. Przed 
południem chłopiec się malazl. Jak się 
okazało postanowil przenocować u ko
legi w Przemkowie. Nie pomyślał, żeby 
kogoś o tym poinformować. W niedzie
lę wybrał się do wujka mieszkającego w 
okolicach Szprotawy. 10 on zawiadomił 
rodzinę, że chłopiec jest u niego. Policji 
nie udało 'ę na razie ustalić, jak chło
piec dostał się do Szprotawy. 



Informator 
POGOTOWIA 

Ciepł<1W'l1kze 993 
Garowe 992 
Energet)One 991 
WockJciągowe 995 
RalUJlko,ve 999 
Policja cm 
Straż Miejska 986 
Straż Pożarna 998 

APTEKI 

PoDro.vire 
ul. Kominka Sa 
teJ. 845..Q2..64, 
ul. Moniuszki 3a 
teL 845-17-11, 
ul. Skalników 4 
tel. 845-23-91, 
uL Kominka 7 
te!. 845-02-01, 
uj. Browarna 14 
teJ. 847-4&17 
Gtębocire 

ul. Głogowska 3 
teJ. 831-54-71 
0l0cian6w 
ul Wesoła 12 
teL 818-55-36 
ul. Żeromskiego 2 
tel. 818-55-54 
PJzemków 
PL WolnOOci 12, 
teL 831-93-25 
ul Długa 3, 
teL 831-97-13, 
RadwanU:e 
ul. Przemysłowa 7, 
tel. 831-~, 

DYŻURY APTEK 

~ 
18.00-25.oottl SkBJnikó.v 4 
2Sf9{J210 ul KooJinka 7 
Pmmkt'Jł.r 

ul~ 
tcl. 831-97-13. 
!dl. , 9.00.15.00. 
ndz. 9,00.11.00. 
plwm:m, 
tel. 831-93-25 
!dl. 8.00.15m. 

POSTÓJ 
TAKSÓWEK 

Polkowice 

LECZNICE DLA 
ZWIERZĄT: 

Polkowice 845-24-67 
845-06-66, 845-13-15 
Gaworzyce 831-62-24 
Radwanice 831-16-00 
Sieroszowice 831-19-16 
Chocian6w 818-52-15 

INFOMACJE 
telefoniczna 
miejscowa 913 
zamiejscowa 912 
bjuro napraw 924 
zegarynka 926 
budzenie 917 
teL zaufania 988 

Zwętone źrenice, drażliwośt, ślady 

suszonych liści w kieszeniach, szklane 
lufki, Ciągle zwiększające się 

zapotrzebowanie na kieszonkowe." 
Możecie byt pewni - to Ślady po 

narkotykach 

Bez powrotu ... 
Bernard Wybierała 

z dnia na dzień coraz 
większym problemem 
staje się branie środków 
halucynogennych. Zjawi
sko to dotyczy również 
Polkowic. W ubiegłym ty
godniu na Ogródkach 
Działkowych Relax ZIYli

leziono plantację Kono
po indyjskich, czyli popu
larnej marihuany. 

Czym są narkotyki? 
Wedhlg jednej teorii, jest 
to po prostu trucizna o 
przedłużonym działaniu, 
według innej są to sub
~tancje che-
miczne 
wpływa

jące na 
zwięk

szone 
uwalnianie 
innych sub
stancji che
micznych w 
m6zgu(cho
dzioneuro
przekaźni-

ki - sub-
stancje 
przeka-
zujące 

informa-
cję pomię-
dzy komórka-
mi nelWowy-
mi). 

Czymoiemy 
więc odetchnąć 

z ulgą i wszyst
ko sprowadzić 
do chemii .. ? 

Niestety nie. 
Uczhanarko
manówwPol
sce rośnie z 
każdym dojem, 
podobnie jak z 
każdym dniem 
obniża się śred
nia wieku ludzi 
biorących narkoty
ki. Coraz więcej 

jest zgonów osób 
uzależnionych, szybko 
rośnie liczba przestępstw 
popełnianych przez nie
letnich narkomanów. Co 
gorsza, młodzi ludzie 0)

raz częściej sięgają po 
narkotyki tzw. twarde (to 
te o silniejszym działaniu 
wywołujące głód fizjolo
giczny). Th już nie tylko 

........ , ka" grzybki" "ua.w czy" . 
Co spowodowaJo tę 

niezdrową modę na nar
kotyki w naszym społe

czeństwie? I tu często sły
szy się odpowiedzi w ro
dzaju: "to przyszło do nas 
razem z amerykańskim 
kinem/', lub po prostu "to 
wszystko przez te za
chodnie mody". 

No i ,,mamy" winnego, 
udało się zrzucić odpo
wiedzialność za ten stan 
rzec:z.y na zachodnią mo
dę· 

W zachodnich 
filmach narkoty

ki biorą jednak 
głównie doro
śli. a u nas ich 
używaniem 1 

sprzedażą zaj
mują się głów
nie dzieci. 

No cóż. co 
kraj to oby

czaj. 
Jak 

ograni
CZJjć ten 
proces? 

Młodzi lu
dzie podob
nie jak starsi 
potnebują 
zaintereso
wania i 
uznania. Nie 
zdążyli się 

uodpornić 

na jego brak. 
A z rodzica
mi na ten te
mat nie po
rozmawiają, 
bo ci zajęci są 
zarabianiem 
pieniędzy. 

Spora część 

tych pienię

dzy o ironio i 
tak trafi póź
niej do rąk de
alerów. Może 

więc zamiast sza
leńczej pogoni za coraz 
to wyższymi standardami 
życia, poświęćmy godzinę 
dziennie na rozmowę z 
własnym dzieckiem o 
tym co je nurtuje. A roz
mawiając pomyśhny s0-

bie, że być może właśnie 
uratowaliśmy mu życie ... 

iBa M Wóz 
'Tekst i zdjęcie: 
Robert Bialy 

Tymcza em na autko 
wydano "wyrok śmier
ci". Zakończenie pro
dukcj i nie oznacza na 
szczęście końca "roz
woju" konstrukcji. 
Świadczy o tym cho-

prawdę jednak, to wią o nim jego koledzy: produkcja małego fiata że "maluch" to naj- "maluch" hije konku-
obiecałem żonie, że ku- Maciej Gaweł, Dawid przynosiła największe większa strefa zgniotu rencję na głowę. Chyba 
pie jej samochód jakie- H i 1 d e - z y s k i przed silnikiem. żaden samochód nie 
go jeszcze nikt nie - Jadąc naszym runo- "dorobil" się tylu nazw 
miał. I dotrzymałem Ciasny~ ale - ~enie chodzikiem, nie co fiat 126p. Czasem 
słowa. A przy oka- tOJ"UŻ na stale nr"' .II'IPlI..a.,,, do fiata 126p. bałbym się na- odnosiły się do "wiel-
zji była przy tym wet dacho- kości" auta: "zapal-
niezła zabawa. Kiedy w 1973 r. egzemplarze w ani a niczka", tytułowe 

Pasażer pyta: 
- Co to za mur, wzdłuż 
którego jedziemy? 
Właściciel "malucha": 

To moja pierw- I h 1/ w Bielsku Białe; mial t w i e r d z i BMW Gdy ktoś mówił 
za przeróbka, i "ma ue a u H e n ryk o "kaszlaku", na to 
choćby już z tego to był ,,50 dla każdego". Gaweł. - Ma procent dotyczyło to 

- To nie mur, to krawęż
nik ... 

powodu trudno stal się nim wzmocnioną m alego fiata. Innymra-
przeliczyć go na pienią- p o d I ~ g?, FIAT _ Filigranowa lmi- z e m 
d7.e. Jest po pro tu dla teraz. wzmocnIeOla tacja Auta Terenowego nazwa 
mnie bezcenny. A już brandt i Da- nie Fa- boczne. Przede m i a l a ciażby, "terenowy" fia

cik, zbudowany w 
warsztacie Henryka 
Gawła z Przemkowa. 

na pewno jedyny w wid Domański. Według bryce Samochodów w 'zy tkim zaś jest w podtekst polityczny, 
swoim rodzaju.. pana Henryka, bez tej Małolitrażowych, ale... nim klatka bezpieczeń- gdy wracając z giełdy 

Jeden z polskich ki e- czwórki zapaleńców. rzemieślnikom . Wepo- stwa., jak w portowych szczęśliwy posiadacz 
Nie da się ukryć, że 

popularny maluch, 
kiepsko radził sohie z 
jazdą po polskich dro-

rowców rajdowych nic by się nie udało.- Po ce PRL-u, do, tanie w autach. Jest nieco zer- oznajm iał zdumionej 
---- rodzinie: - Kochani, 

gach. Był za to ideal
nym materiałem na 
anegdoty. Dla wielu 
stanowił osobliwy (nie 
osobowy) żart na czte
rech kółkach. Najczę
ściej jednak były z nim 
tylko same problemy. 
126 problemów. Kon
struktorzy starali się te
mu zaradzić, montując 
w nim np. silnik diesla 
rodem z kraju Kwitną
cej Wiśni. Wszelkie 
próby radykalnej mo
dernizacji, spaliły jed
nak na panewce. Jak: 
się okazuje możliwości 
jednak nie brakuje. 
Konstruktorzy "malu
cha" pewnie nawet nie 
śnili jak jest ich wiele. 
Nieoczekiwane możli
wo'ci, jakie drzemią w 
małym fiacie, widać na "rozbujaj" swojego 
przykładzie samocho- "podra owanego" ma-
du Henryka Gawła, lucha do prędkości 

~óz:y od cIzie- _ Czy to prawda, że ma- 170km/? 
SlęclU. lat pro- luch przyśpie za do et- O.c z y W 1-

wadzI warsz- . w 10 sekund? śCJe ten 
tat samocbo- _ '!ak. Od dziewięćdzie- kosmiczny 
dowy. siątki rek o r d 

- Kilka lat'" ustanowił 
temu widziałem na jadąc z górki. Nie war-
giełdzie "maluszka" a to jednak ryzykować 
la ferrari - mówi właści- pobicia tego wynika. 
ciel przerobionego fia- Nawet, gdy się ma pod 
ta. - Od tamtej pory maską kilkaset a nie 
chodził za mną pomysł "tylko" dwadzieścia 
na własną przeróbkę. kilka koni mechanjcz-
W końcu kupiłem za nych. 
500 zł. czternastolet- - Nasz kabńolet przy-
niego fiacika po wy- śpi e za trochę lepiej 
padku. W założeniach niż inne "maluchy"-
miał być tani w prze- twierdzi 18 - letni Lu-
róbce i bezpieczny w kasz Hertman. "główny 
czasie jazdy. Tak na konstruktor", jak mó-

, 

naszym ,.tuningu" au
tko jest teraz lżejsze i 
bardziej zrywne. To 
również zasługa pe
cjalnych dodatków do 
paliwa - przyznaje Łu
kasz. 
Przekształcenie fiata 

w to małe "terenowe 
cacko", trwało dwa 
miesiące. Nad przebie
giem prac "czuwał" 

p a 
Henryka, Marek. 
W zędzie go było peł
no. 

- Ostatnio nawet za
czął się nam "odgra
żać", że jak dorośnie 
też będzie mechani
kiem - komentują za
wodowe plany Marka 
jego rodzice. 

Wbrew pozorom. 

Maluch to największa 
trefa zgniotu przed sil

nikiem 

cudem. Niezbędne 

"drobiazgi" dorabiano 
w war ztatach. W cza
sach przedpłat na "ma
lucha", kiedy szczytem 
marzeń był talon na to 
auto, nikt nie zawracał 
obie głowy bezpie
czeństwem kierowcy. 
Przez wszystkie lata 
produkcji nie udało się 

radykalnie poprawić 

wyników kras h te tów 
,dumy polskiej mota· 
ryzacji". Utarła się na
Wet zaprawiona czar
nym humorem opinia, 

szy, ma twardsze za
wieszenie i lepiej trzy
ma się drogi. Gdy po
wstawał nie mieliśmy 
jasno sprecyzowanych 
planów co do jego wy
glądu. Wiedzieliśmy 
natomiast, że musi być 
bezpieczniejszy od se
ryjnego fiacika. Przed 
"tuningiem" razem z 
pomocnikami usiedli
śmy w koło i myśleli

śmy od czego by tu za
cząć. Na pierwszy 
ogień poszedł dach, a 
potem już było ,;z. gór
ki". Wy tarczyła odro
bina fantazji, plus kil
kaset złotych, by po
wstało autko inne niż 
wszytkie. 

1fzeba przyznać, że 
jest kategoria w której 

wybrałem "mme)sze 
zło". A jaka nazwa za
cznie obowiązywać w 
przypadku "terenów
ki" Henryka Gawła? 
Może po prostu Fili
granowa Imitacja Auta 
Terenowego. 

-Muszę przyznać, że 

• widok mojego autka 
wzbudza wśród miesz
kańców Przemkowa 
m~łą sensację· Na 
przykład dzisiaj, dzieci 
z jakiejś wycieczki 
szkolnej, głośno dopy
tywały co to za pojazd. 
Samochód jeszcze nie 
ma nazwy. Może więc 
nazwać go "A co to?" 
- Tak bardziej po ... ja
poń ku - śmieje się 

pan Henryk 
Bez względu na hu

morystyczne określe

nia, trzeba przyznać, 
że mały fiat zmotory
zował Polskę. Dzisiaj, 
gdy przechodzi do hi
storii, na dalszy plan 
schodzą jego "drob
ne" niedociągnięcia. 
Zdarzało się, że pod
czas skręcania w pra
wo, niespodziewanie 
włączał się klakson, 
lub światła długie w 
czasie hamowania. 
Właściciele fiacików 
coraz częściej jednak 
mówią o nim z senty
mentem. Kto wie, mo
że za kilka lat stając 
się reliktem przeszło
ści będzie jednocze
śnie samochodem kul
towym (podobnie jak 
trabant). .,Kabriolet" 
Henryka Gawła z 

Alicję Majewską Polko wice go~cily już 
kilkakrotnie 

Blask gwiazdy 
Daria Berezow ka 

Podczas tegorocznych 
Dni Polkowic Polkowi
czanie mieli okazję usły
szeć wykonywane przez 
nią, przy akompania
mencie Włodzimierza 
Korcza, legendarne 
utwory takie jak: "Od
luyjemy milość niezna
ną" i ,Jeszcze ię tam 
żagiel bieli". 

Alicja Majewska jest 
absolwentką Wydziału 

Psychologii i Pedagogiki 

Uniwersytetu Warszaw
skiego, śpiewu uczyła się 
u Olgi Łady. Karierę s0-

lową rozpoczęła w 1974 
roku i 'piewa do dziś. Jej 
piosenki zdobyły wiele 
nagród i wyróżnień, są 
ciągle aktualne i słucha
ne przez kilka pokoleń z 
tym samym entuzja
zmem. 

Po skończonym kon
cercie w polkowickim 
amfiteatrze udaliśmy ię 

do garderoby gwiazdy. 
aby zadać jej kilka pytań, 
a oto, czego się dowie
dzieliśmy. 

- Czy repertuar dosto
sowuje pani specjalnie 
do miejsca i okoliczno-
, '? set. 

- liudno by mi było 
przygotoW}Wać repertu
ar na każdy koncert, jaki 
gramy. Wykonuje po 
pro tu swój repertuar, 
piosenki, które śpiewam 
w recitalu, nośne z racji 
treści, które je wypełnia
ją. Dzisiaj takim .wyjąt
kowym akcentem była 
wykonana przeze mnie 
wiązanka polskich pio
senek ludowych., gdyż 

przyjaJy ku temu wa
runki. 

- Dlaczego wykonywa
ne przez panią piosenki 
są przeważnie o miłości? 

- Ponieważ jest to coś 

naj piękniejszego, o 
czym można śpiewać, 
chociaż ... nie jest to nic 
oryginalnego. Wszyscy 
śpiewamy o miłości tyl
ko śpiewamy różnym ję
zykiem, różną literaturą. 
Można wyśpiewać mi
łoŚĆ bez zazdrości, moż

na śpiewać tak jak ją 
opisują Wojtek Kejne 
czy Wojtek Młynarski. 
Ja śpiewając ich skoja
rzenia, perełki, delektu-

ję się nimi i miłoŚĆ za
warta w tych tekstach 
jest znacząca wielka i 
wznio Ja. 

- Jak długo współpra
cuje pani z Włodzimie
rzem Korczem i dlacze
go? 
-~~-~--

- Z Włodzimierzem 
Korczem współpracuje 
już ćwierć wieku. Bar
dzo cenię Włodzimie

rza. jego piosenki, które 
są melodyjne, ekspresyj
ne i dynamiczne. Zawie
rają emocje, które są mi 
również bliskie i pewnie 
dlatego pracujemy tyle 
lat razem 

- Czy te piosenki są pi
sane specjalnie dla pani? 

- Thk, są pisane spe
cjalnie dla mnie. 

- Dziękuję za rozmo
wę· 

Infonnato~ 
kulturalny 
KINO 

PoIko\W;e; 

"TIlc F1instone.c;: niech Żi
je Rock Vegas" 
21-22 'W17-cśnia godz. 8.00, 
10.00, 1200, 17JXl 
23-24 Wl7.CŚnia godz. 16.00 
• .PO\\Tót do Raju" 
21-24 września g0d7~ 2O.m 
.,60 sekund" 
28-30 września godz.18.00 

KABARETY 

Polkowire: 
Wxec::zi:Jr kabaretowo -mu
lJjCZlly 

Al~ Awdicjewa 
29 września godz. 19.00, 
DK 

WYSTAWY 

Pdkowire: 
Fotograficzna 
Od 11 września do 10 paź
dziernika 
Wystawa zdjęć Mariana 
Kacpnykowskiego "Pol
kowicc - dawniej i dziś" w 
halluDK 
Od 22 - 29 września 
,.Dni Polkowic" w taro
litwie 
"Polkowieki kwietnik" w 
Bibliotece 
.,Niedziela w Parku" w 
Spóldzielni 

TURNIEJE, FES

TYNY, ZABAWY 

PIremków: 
"Święto Miodu" 
23 września w parku rruej
skim 
Godz. 10.00 - otwarcie, 
kiennasze, wystawy, pre
zentacja. 
Godz. 11.00 - uroczyste 
otwarcie obchodów święta 
przez Bunnistrza Gminy i 
Miasta Przemków, przed-
tawicieJa Prz.emkowskie

go Parku Krajobrazowego 
oraz Prezesa Związku Psz
czelarzy Ziemi Legnickiej. 
Od godz. 11.15 do 14.30-
występ zespołu wokalno -
muzycznego .,Mozaika", 
wręczenie nagród dla lau
reatów konkursu na logo 
Thwarzystwa Wspierania 
Pszczelarstwa w Przem
kowskim Parku Krajobra
wwym, rozstrzygnięcie 

konkursu na wzorową pa
siekę Dolnego Śląska, 
konkurs dla dzieci o tema
tyce ps?CZelarskiej, turniej 
rodzinny, a na zakończe
nie zabawa taneczna. 



Mikser 

Zarząd Gminy Polkowice ogłasza przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż n;eruchomo~ci 
gruntowych, położonych w Polkowicach - obręb 2. 

Przetarg odbędzie się w dniu 10.10.2(XX)r. o godz.I0.00 w Urzędzie Gminy Polkowice ul Rynek l (sala konferencxjna). W 
przetargu mogą uczestniczyć osoby prawne i fizyczne, jeżeli wpłacą wadium w wysokości 10% ceny wywoławczej na kon
to Urzędu Gminy Polkowice Nr 11201304-260-139-3240 w Banku Zachodnim SA Ekspozytura w Polkowicach. Thrmin 
wpłacenia wadium upływa w dniu 06.10.2iOO r. Wpłata jednego wadium upoważnia do wzięcia udziału w przetargu na za
kup jednej działki. Na dowodzie wpłaty należy podać numer geodezyjny działki. 
Wpłacone wadium zostanie: 
ol zaliczone na poczet ceny nabycia nieruchomości, jeżeli osoba wpłacająca wadium wygra przetarg, 
.. zwrócone po przetargu, jeżeli osoba wpłacająca wadium nie wygra przetargu. 
.. ulegnie przepadkowi, jeżeli osoba, która wygra przetarg nie awi do kancelarii notarialnej w oznaczonym terminie w ce
lu zawarcia umowy notarialnej. 
MirUmalna wartość postąpienia wynosi 250,00 zł. 
Cenę nabycia pomniejszoną o wpłacone wadium naleiywpłacić na konto Urzędu Gminy Polkowice Nr 11201304-260-
139-3(0)/1 Bank Z'\Chodni A EkspcY~ura w Polkowicach, najpóźniej w dniu zawarcia umowy notarialnej. 
Nabywca zobowiązany jest do rozpoczęcia budowy w okresie 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej, a zakończenia 
w terminie 3 lat od daty zawarcia umowy notarialnej przeniesienia prawa własności W przypadku niedot.rzymania termi
nu zabudowy, oalicume zostaną kary umowne w wysokości 20.00:> zł za każdy rok zwłoki i NałJ>wca dobrowolnie podda 
się z tego powodu egzekucji. Za zakończenie budowy rozumie ię stan surowy zamknięty z wykonaną docelową elewacją. 
Przetarg uznaje się za zakończony wynikiem negatywnym, jeżeli żaden z uczestników przetargu ustnego nie zaoferuje po
tąpienia ponad cenę wywoławczą. Koszty zawarcia umowy notarialnej oraz koszty sądowe ponosi strona Nabywająca. 
Bliższych infonnacji udziela Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami - P-ce ul.Rynek 1 
p. 106, 108, 109, tel. 8474J-84wew. od 111 do 114:-
Zarząd Gminy Polkowice zastrzega sobie prawo unieważnienia przetargu bez podania przyczyny. 
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JAKIE TO MIEJSCE? 
Na zwycięzców jak: zwykle czekają nagrody. Odpowie

dzi proouny przysyłać na kartkach pocztowych na adre 
redakcji. 
Rozwiązanie konkursu z poprzedni go numeru: 
ruiny dworku w parku palacowym w Grębocicach 
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Sponsorem nagrody jest A~UA 
PARK Sponsorem nagrody jest POKSiR 

Kącik fryzjerski 

~ 
axa~ 
POUCOW IC.E S.A. 

Jesień, to czas troski o włary'. 1łzeba o nie 
zadbać po to, by móc pokazać swąjesienną 

, twarz. W tym sezonie będą modne po
strzępione, pocieniowane wiary'. Najlepiej 
żeby były krótkie przy tym poma1rn.vane na 
ciekawy kolor, typu rubin, dcmoln kombi-

i."~! "<l''''J''' kasztanu z brązem lub utrzymane w 
iJO(:1otlnel' tonacjL Nie przemija moda na c 

kolorowe balejaie. Jest to jedna z ciekaw- ~ 
kompozycji kolorystycznych. Polega J 

nakładaniu na włary' kilku kolorow. ~ 
. v.spółczesnej ,,sztuce fiyzjerskiej" 

kombinacje te są możliwe. Co prawda jest to dosyć kosztowna inwestycja, ale 
czegóż nie zrobimy, by ładniej wyglądać? Myślę, że tak szczególna pora roku za
sługuje na to by zaskoczyć najbliższe otoczenie atrakcyjnym wyglądem. Nic za
szkodzi więc udać się do fryzjera i zrobić z włosami małe ,,00 nie 00" . 
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10 
Horoskop 
BARAN 

No i stalo się - Barany się zakochały. Romantycz
ny nastrój zupełnie wybije Was z uderzenia. Najgo
rzej, jeśli uczucie nie będzie odwzajemnione. A jeśli 
nawet jakieś Barany je u:z.e ię nie zakochały, to ... 
tylko kwestia czasu . 

BYK 

I co wy zło z przedwakacyjnych "podróży" palcem 
po mapie? Zdaje się, że niewiele. Miała być Major
ka, były Rowy. Miał być karawaning we Francj~ a by
ła działka teściowej. To jest nauczka na przyszłość. 
Nie poprzestawajcie na planach. 

BlIZNIĘTA 
Zdarzy się coś złego. Może choroba, może wypa

dek, może kłótnia z kimś bliskim. Niczego nie życzę, 
ale może lepiej przez tydzień nie wychodzić z domu? 

RAK 

Warto zagrać w totka. Gwiazdy wróżą powodze
nie. Nie warto natomiast już teraz planować Sylwes
tra, bo i tak nic z tych planów nie wyjdzie. 

LEW 
Pokaicie lwi pazur, bo ... dobrze na tym wyjdziecie. 

Szef zacznie się wreszcie liczyć z Waszym głosem, a 
teściowa przestanie wchodzić na głowę. 

PANNA 

Jak katowski miecz wisi nad Panną sprawa nie za
łatwiona i to jeszcze przed wakacjami. Nie ma wyj
ścia - trzeba załatwić teraz. 

WAGA 

Jak ię, Wago miła, nie pa taniesz wymądrzać to 
wreszcie przestanie działać 1W6j magiczny urok i je
den po drugim zaczną wykruszać się przyjaciek. Na
wet ci najwierniejsi. 

SKORPION 

Ach, żeby mnie tak ktoś przytulił - marzą bie 
Skorpiony. Chętnych nie brakuje, ale są o trożni. 
Schowajcie swój "kolec jadowy" to przytulą. 

STRZELEC 

Spraw komuś, kogo lubisz, drobny prezent. Może 
trzeba zorganizować miłe spotkanie. Nie poialujesz., 
bo teraz niczego tak. ni potrzebujesz jak szczerej 
życzliwości ze trony innych. 

KOZIOROŻEC 
Je t szansa na poprawę am poczucia. Jeśli Ko

ziorożce miały chandrę - zaczną ię u'miechać, je'li 
miały katar - zaczną oddychać pełną piersią. Je'li 
uważacie, że to malo, to już długo nic Wam nie po
może. 

WODNIK 

Wodniki czeka wlaótce podróż. Może będzie to 
powrót do domu. Może wyjazd na dłużej Tak czy 
inaczej cieszycie się, bo ponownie potkacie ludzi, 
którzy są dla Was ważni. 

RYBY 
Nie nanekaj, Rybko, bo sama sobie zgotowałaf ta

ki los. Ciężko w pracy? W domu też mogłoby być le
piej? A pewnie, że mogłoby, ale trzeba było o tym 
myśleć wcześniej. 



Konkrety Polkowickie 

Tanie kwiaty z działki szybko znajdują nabywców. 

Nie tallie straszne, jałt je malują ... 

Zal(aczawie cudów 
Pod sklepem z alkoholem krót 

ka kolejka. Grupa niechlujnie 
wyglądających mężczyzn składa 
się na tanie wino. Z kieszeni 
wyciągają po 10,20 groszy. Pu
sta butelka czeka już na wymia
nę. Za chwilę staną w bramie i 
będą się rozkoszować najbar
dziej popularnym w tych rejo
nach trunkiem. Zakaczawie, 
czyli legnicka 

dzielnica cudów 
od lat ma z łą sławę· Jej niezwy
kle dzieje zainspirowa ły nawet 
artystów, którzy 7 października 
w zlikwidowanym dzielnico
wym kinie "Kolejarz" pokażą 
premierowy spektakł "Ballady o 
Zakaczawiu". Wydaje się, że kli
mat przedwojennego rewiru i le
gendy - na których oparto te
atralny scenańusz - już dawno 
przeszły do historii ... 

Każde większe miasto ma 
taką dzielnicę, w której rejony 

zapu zczają się tylko nieliczni. 
Jednak w o tatnich latach le
gnickie Zakaczawie (oficjalna 
nazwa - Ka rtuzy) coraz bar
dziej zmienia oblicze. Rewir, la
ta mi słynący z wysokiej prze
stępczości, nie jest już tak "groź
ny" jak dawniej. Jak przyznał w 
ubiegłym roku komendant le
gnickiej policji, Jan Stanis ławski, 
sytuacja w mieście znacznie się 
zmieniła. Kiedyś za dzielnicę 
cudów uważano stare rewiry. 
Teraz okazuje się, że największe 
zagrożenie jest na nowym osie
dlu Piekary. W przedwojennych 
częściach miasta przestępcy nic 
są już tak aktywni jak dawniej. 
Zastąpiło ich młode pokolenie, 
wychowane na betonowych 
osiedlach. 

Słowa komendanta potwier
dzają statystyki. Dawniej za naj
bardziej niebezpieczne miejsca 
uchodziły oddalone od centrum 
ulice: Kwiatowa, Łąkowa, Kazi
mierza Wielkiego i Daszyńskie-

Zdtęeia GRZEGORZ SPAŁA 

Od niemieckich-czasów wiele kamienic nigdy nie remontowano. 

go. Dziś znacznie gorzej sytuacja 
wygląda na położonych przy 
głównych arteriach Rzemieślni
czej, Kartuskiej czy Wrocław
skiej. W głębi Zakaczawia panuje 
większy spokój niż przy traktach 
sąsiadujących z uJ. n Annii Woj
ska Polskiego. Ciemne i zaniedba
ne klatki schodowe są stałym 
miejscem spotkań młodzieży. 

W śmierdzących bramach 
młodzi ludzie piją alkohol lub 
zażywają narkotyki. Niektórzy 
wyczekują na ofiary. Samotni 
ludzie - pijani mężczyźni łub 
wracające z pracy z drugiej 
zmiany kobiety - powinni omi
jać te miejsca. 

Młodzieńcy w dresach, z 
fryzurami na "zapałkę", trzy
mając dłonie w kieszeniach, 
nerwowo kopią nogami w 
drzwi lub podłogę. Dzieląc się 
najnowszymi informacjami z 
dzielnicy, obsen'l'ują przechod-

Na Zakaczawiu brakuje ławek. 
Mieszkańcom pozostaje więc re
laks na schodach. 

W nocy tylko nieliczni odważyliby się na spacer tym przesmykiem. 

niów. Ich mlodsi koledzy z 
przejęciem opowiadają o tym, 
kogo i w jaki sposób oskubali w 
pobliskim hipermarkecie. Więk
szość z nich, jak ognia, unika 
szkoły. 

Na pracę też nie mają ochoty 
Jeśli już podejmują się jakie

goś zarobkowego zajęcia, to 
przede wszystkim na czarno. W 
piątkowe popołudnie dostają ty
godniową zapłatę i już jest za co 
kupić wino. 

W sercu Zakaczawia straszą 
od lat nieremontowane kamieni
ce. Slumsy z popękanymi tynka
mi, rozwalającymi się komórka
mi czy wyszczerbionymi scho
dami są tu naturalnym wido
kiem. W obejściach panuje jed
nak porządek. Wieloletni lokato
rzy dbają o wygląd mieszkań i 
klatek schodowych. Na przydo
mowych parkingach pojawia się 
coraz więcej drogich samocho
dów. iestety, bieda wciąż rzu
ca się tu w oczy. Podobnie Jak 
liczne grupy kołyszących się na 
nogach ludzi, spędzających całe 
dnie pod sklepami monopolowy
mi w oczekiwaniu na znajome
go, który 

posła i lub poiyczy na wino 
Przed południem zakaczaw

skie dzieci radośnie biegają po 
podwórkach. ajczęściej bawią 
się w ganianego i chowanego. 
Wszystkie gry - to ich pomysły. 
W przeciwieństwie do rówieśni
ków z innych dzielnic, nie mają 
karuzeli, piaskownic czy huśta
wek. W okolicach obskurnych 
baraków przy ul. Cmentarnej 

bawią się na połamanych me
blach. Obok "Lo psami spacerują 
slilrsi ludzie. Schorowani i źle 
ubrani dzielą się troskami z 
przypadkowo napotkanymi są
siadami. Starsze panie sprzeda
ją na zaimprowizowanych tar
gowiskach działkowe plony. 
Bukiety przewiązane znuro
wadłami, swoj kie pomidory lub 
dorodne gru ze są tanit' i za
zwyczaj szybko znajdują na
bywców. 

O miano najohydniejszej 
klatki schodowej Zakaczawia 
może ubiegać się brama przy 
ul. Wrocławskiej 51. Nieczyn
ny od la t domofon, schod y wy
lożonestosami butelek po wód
ce, łupiny od pestek, zakrwa
wione bandaże, smieci i 

duszący smród odchodów 
którego nie są w stanie zlikwi
dować ani łitry lizolu, ani so
lidne wietrzenie. Przez cały 
roku brama jest ulubionym 
miej cem okolicznych pijacz
ków. Jesienią pOjawiają się jesz
cze wagarowicze. Półpiętro z 
widokiem na most i gorącym 
kaloryferem służy im za schro
nienie. Nocą śpią tu domowi 
uciekinierzy. Kiłka miesięcy 
temu dwóch nieprzytomnych 
nastolatków zabraly stąd karet
ki pogotowia ratunkowego. 
Chłopców w wieku około 10-12 
lat przyniosły na rękach i zo
stawiły nieco od nich starsze 
koleżanki. Dzieci najpra wdo
podobniej napiły się czegoś w 
rodzaju wody brzozowej .. 

Michał Jonacki 



,. 

, 

Polska Liga Halowa 

Sezon wielldch nadziei 
Hu zyły rozgrywki pierwszej 

Polskiej Ligi Halowej. Zarząd 
PZPN ds. piłki pięcioosobowej 
postanowil, że tak właśnie się te
raz te rozgrywki będą oficjalnie 
nazywać. Uregulowano też do
tychczasowy mętlik w nazewnic
twie halowych rozgrywek. Mi
strzem kraju będzie się mogła 
szczycić drużyna, która wygra r 
Polską Ligę Halową· Mistrzowie 
lig środowiskowych (np. ligi le
gnickiej), jak co roku, rozegrają 
między sobą trzydniowy turniej. 
Zwycięzca tego turnieju otrzyma 
Puchar Polski, 

W sezonie 2000/2001 w 
PLH Zagłębie Miedziowe repre
zentować będą tylko dwie dru
żyny: DSI Legnica i Cuprum Po
lkowice. W ostatniej chwili z 
rozgrywek wycofal się lmpel 
Głogów. Przyczyna jest proza
iczna. Firma Impel zrezygno
wała ze sponsorowania gło
gowskiego zespołu. W przed
dzień rozgrywek nie znaleziono 
sponsora i w efekcie podopiecz
ni trenera Wiesława Wojny 
będą mogli skoncentrować się 
na rozgrywkach na dużym bo
isku. 

Co się dzieje w obozach na
szych dwóch pierwszoligow
ców? W Polkowicach po cichu 
myślą o kolejnym medalu. Nieco 
głośniej o strefie medalowej my
ślą również w Legnicy. Nie bez 
powodów. Wszystko wskazuje 
na to, że po ubiegłorocznych za
wirowaniach w legnickim klubie 
ustabilizowała ~ię sytuacja ka
drowa i fin'ansowa. 

\ 

Cuprum Polkowice: 
Czas na młode wilki 

Cuprum regularnie kończy 
ligowe rozgrywki w pierwszej 
trójce. Dwa lata temu polkowi
czanie zdobyli tytuł mistrza kra
ju. W ubiegJym sezonie zadowo
lić się musieli tylko brązowym 
medalem. Również i w tym se
zonie Cuprum należy do grona 
faworytów rozgrywek. Przynaj
mniej teoretycznie wydaje się, że 
zespól jest nieco słabszy niż w 
ubiegłym sezonie. Odeszło 
dwóch zawodników, którzy w 
dużej mierze sta.nowili o sile po
lkowickiej piątki. Tomasz Ciast
ko przeszedł do PA Nova Gliwi
ce, natomiast Tomasz Urbaniak 
nie może już występować w 
hali, całe siły koncentrując na 
występach w drugoligowym 

Górniku Polkowice. Luki w ka
drze uzupełniono zawodnika
mi, którzy powrócili z wypoży
czenia z Tmpelu Glogów. Bracia 
Ję~rzejewscy~ St!pień i. Kotow
ski, po ogramu SIę na pierwszo
ligowych parkietach, powinni 
być w tym sezonie pełnowarto
ściowymi zawodnikami. Spore 
zamieszanie powstało wokół 
Roberta Zamiara. Piłkarza tego 
w ubiegłym sezonie z DSI kupiJ 
lmpel. Teraz kartę tego zawod
nika wykupili polkowiczanie. 
Zamiar nie stawił się jednak na 
treningi nowej drużyny. Dzia
łacze Cuprum dowiedzieli się za 
to, że reprezentant Polski pilnie 
trenuje w PA Nova Gliwice. Po
noć podpisał nawet z gliwickim 
klubem umowę. W tym przy
padku nie obejdzie się chyba bez 
arbitrażu PZPN. 

Mimo zmian kadrowych, 
Cuprum i tak powinno liczyć się 
w walce o najwyższe lokaty. 
Klub ma stabilną sytuację finan
sową. Jeden z lepszych fachow
ców od haIówki w kraju, trener 
Zenon Mikolajczak, gwarantuje 
rozsądną politykę kadrową· 
Szkoleniowiec Cuprum do no
wych rozgrywek podchodzi 
ostrożnie. 

- Przede wszystkim chcemy 
się utrzymać w I lidze. Znając 
jednak ambicję zawodników, 
będziemy walczyć o miejsce na 
pudle. Drużyna została odmło
dzona. W tym sezonie zespół ma 
okrzepnąć. Mam nadzieję, że w 
tym sezonie lepiej będzie się ukła
dać współpraca na linii Cuprum 
- DSI - mówi trener Cuprum, Ze
non Mikołajczak. 

Kadra na sezon 2000/2001: 
Bramkarze: Kazimierz Ku

charski, Ryszard Biały, Tomasz 
Dziechciarz. 

Zawodnicy z pola: Mariusz 
Wyczesany, ł:ukasz Kubacki, 
Robert Kotowski, Andrzej Ję
drzejewski, Se,bastian Jędrzejew
ski, Grzegorz Swierzowski, Albin 
Młodzik, Daniel Bosacki, Marek 
Stępień, MikołajPuchalski, Grze
gorzSamocki, Dariusz Pilichow
ski, Grzegorz Bryłka, Dariusz 
Lubczyński, Andrzej Sapa, Ma
rek Grędziak. 

OSI Legnica: 
Stać nas na medal! 

Dwa lata temu legniczanie, 
jeszcze jako Cambras, zdobyli wi
cemistrzostwo kraju. W ubiegłym 

Zapamiętaj kibicu! 
Od nowego sezonu w pilce halowej obowią.zujekilka nowych przepi

sów. ObOWiązywać one będą na całym ~wlede. Ujednolicona została rów
nież nazwa piłki halowej, Oficjalna nazwa tej dyscypliny to FUTSAL. Oto 
kilka najciekawszych zmian w przepisach gry. 

1. Mecz trwa dwa razy po 20 minut. Jest lo tzw. ~ektywny czas gry. 
Sędzia ma prawo zatrzymać czas, gdy pUka opuszcza pole gry. 

2, Bramkarz na swojej połowie mo;i.e piłkę trzymać tylko cztery sekundy. 
3. Bramkarz może wyrzucać piłkę poza połowę swojej drużyny. 
4. Podobnie jak w przypadku graczy z pola, bratrtkarza teźmożna wy

mienić w trakde,.gd y piłka jest w grze. 
5. Zasada faulu a.lcun1ulowanego. W jedl'\ej polowie drużyna może po

pełnić pIęć fauli. Każdy następny o~acza rzut kamy. Jeżeli faul miał mieJ
sce w obszarze do 10 metrów od bramki, kamy wykonywany jest wedle 
uznania strzelają!":ego z siedmiu lub dziecięciu metrów. Strzelający może 
.wybrać sobie dokładne miejsce ustawieni,) piW. Jeżeli faul byl \V miejscu 
Zflajdującym się dalej niż dziesięćrnetrów od bramki. to karny wykonywa
ny jest z dziesięciu metrów. 

6. Sędzia nadal ma prawo podyktować rzut kamy. Faul jest wliczany 
do statystyk. 

(PI') 

sezonie sponsor się wycofa! i dru
żyna popadła w powarne tarapa
ty finansowe. Od razu odbiło się 
to na wynikach sportowych. W 
przerwie między rundami działa
cze namówili do zainwestowania 
w halówkę Dolnośląską Spójkę 
inwestycyjną. Wszystkie znaki na 
niebie i ziemi wskazują na to, że 
sponsor w tym sezonie postano
wi! jeszcze więcej zainwestować 
w legnicką drużynę· 

- W ubiegłym sezonie umowa 
sponsorskl opiewała na 70 tysię
cy złotych. Jak będzie w tym roku? 
Trudno dziś to powiedzieć. Po
trzeby będą pokryWane na bieżą
co. W każdym razie nie powinni
śmy mieć problemów finansowych 
- mówi członek rady drużyny DSI, 
Bronisław Januszkiewicz. 

Rada drużyny to nowo po
wstałe gremium, które zajmo
wać się będzie pierwszoligową 
drużyną. Zarząd Legnickiego 
Stowarzyszenia Futbol-5 skon
centruje się na prowadzeniu roz
grywek lig legnickich. Prezesem 
rady został poseł Jacek Swakoń. 

- Naszym celem jest miejsce na 
podium. Wierzę, że w tym składzie 
drużynę stać na to. W Legnicy jest 
klimat dla piłki halowej, dlatego 
potrzebny jest nam sukces. Pocie
szające jest też to, że nie ustaje 
ogromne zainteresowanie tą dys
cypliną sportu wśród młodzieży. 
Do prowadzonej przez nas szkół
ki młodzieżowej jest więcej chęt
nych niż miejsc. Szkoda tylko, że 
zainteresowanie władz miejskich 
jest znikome. Wystarczy przypo
mnieć, że z miasta LSF-5 dostało 
na ten rok tylko 4 tysiące złotych. 
Będziemy jednak prowadzić roz
mowy na ten temat. Mam nadzie
ję, że będziemy mieć do czynienia 
z poważnymi ludźmi, którzy roz
graniczają dobro sportu od polity
ki - powiedział Jacek Swakoń. 

Optymistycznie na nowy se
zon spogląda również szkolenio
wiec DSr, Andrzej Kisiel. 

- Przy pelnej mobilizacji stać 
nas na pokonanie każdego. Gdy
byśmy w to nie wierzyli, nie wy
chodzilibyśmy na parkiet. Waż
ne jest to, że pozbyliśmy się już 
kłopotów organizacyjnych. Na 
pewno w naszym zasięgu jest 
pudło - mówi Andrzej Kisiel. 

DSI rzeczywiście się wzmoc
niło. Szkielet zespołu stanowią 
piłkarze występujący na bo
iskach IV ligi w barwach DSI 
Iskry Kochlice z reprezentantem 
Polski, Stani ławem Kwiatkow
skim na czele. Znacznym 
wzmocnieniem powinni być Ta
deusz Gajdzis i Radomir Roztoc
ki, których nazwisk kibicom sze
rzej przedstawiać nie trzeba. 
Nową twarzą w zespole jest rów
nież Marek Sinkiewicz, wystę
pujący na co dzień w Prochowi
czance, a w legnickiej lidze ha
lowej w Juve. 

Kadra na sezon 2000/2001: 
Bramkarze: Andrzej Łada, 

Marcin Fornal. 
Zawodnicy z pola: Andrzej 

Dygudaj, Tadeusz Gajdzis, Ma
rek Sinkiewicz, Stanisław 
Kwiatkowski, Radomir Roztoc
ki, Armand Kozdroń, Artur 
Małek, Paweł Matijczak, Artur 
Spychaj, Daniel Klimkowicz, 
Marek Dudka, Adrian Herma
szuk, Adam Buczek. 

Trener: Andrzej Kisiel. 

Paweł Jantura 

Konkrety Polkowickie 

Nie skruszyli Skały 

DSI Legnica - Skała Gral!":o 
Tychy 4:4 (0:1) 

DSI: Fornal - Kozdroń, Bu
czek, Matijczak, Kwiatkowski 
(ż6łta kartka), Hermaszuk, Dud
ka, Gajdzis, Sinkiewicz, Klimko
wicz. 

Skała: Mudrzik - Broda, Sło
nina, Ludwiczak (ż.), Domżał, 
Myszor (ż.), Balcerowski, Gor
kowski, Pawlowicz. 

Bramki: 0:1 BaJcerowski (2.), 
1:1 Kwiatkowski (22.),2:1 Dudka 
(22.), 2:2 Myszor (26.), 3:2 Kwiat
kowski (33. kamy), 3:3 Domżał 
(36. kamy), 3:4 Domżal (40. kar
ny), 4:4 Sinkiewicz (40. karny). 

Inauguracja sezonu halowego 
w Legnicy nie wypadła tak, jak tego 
oczekiwali kibice i działacze. Ze
spół z Tych okazał się wymagają
cym i doświadczonym rywalem. 
Tymczasem gospodarze zagrali -
szczególnie w pierwszej połowie -
nieco spięci. Dopiero po przerwie 
zespół OSI do boju poderwał Sta
nisław Kwiatkowski. W 22. min 
wyrównal pięknym strzałem zza 
linii przerywanej. Kilka sekund 
później drugą bramkę dla DSI 
strzelił Marek Dudka. Ten młody 
zawodnik wyróżniał się na parkie
cie. Siedem minut przed końcem 
spotkania 500-osobowa publicz
noŚĆ zaczęła się poznawać z kolej
nym elementem nowegoregulami
nu. Oba zespoły na koncie miały 
już po pięć fauli. Każdy następny 
oznaczał tzw. przedłużony rzut 
karny. W sumie przez siedem mi
nut obie dmŻ}'ny wykonywały ra
zem 10 ka.mych (OSI - 7, Skała - 3). 
Swoisty dreszczowiec rozpoczął 

Fot GRZEGORZ SPAŁA 

Kwiatkowski, który pewnie z linii 
10 metrów pokona! Mudrzika, Ker 
lejnych pięciu szans legniczanie 
jednak nie wykorzy talio Z trzech 
kamych dwa wykorzystali goście. 
Siedem sekund przed końcem sp<>
tkania sędzia podyktował karnego 
dla OSI. Odpowiedzialność spadła 
na debiutanta w lidze krajowej 
Marka Sinkiewicza, który pewnie 
wyrównał. W sumie podział punk
tów i sporo komentarzy co do ce
lowości nowych przepisów. Obaj 
trenerzy skrytykowali zasadę ku
mulowanych kamych. Szkolenio
wiec Skały, Roman Szła pa, stwier
dził nawet, że do takich przepisów 
nie dorośli sędziowie. - Nie wiem, 
może presja publiczności spower 
dowała, że sędzia gwizdał jak 
gwizdał - powiedział. Później tre
ner gości narzekał na osłabienia 
swojego zespołu (Skala przyjecha
ła bez czterech podstawowych pi!
karzy), a na koniec powiedział, że 
jest zadowolony z remisu w Legrj
cy. Nieciekawą minę po meczu 
miał trener DST, Andrzej Kisiel. -
Nie jestem zadowolony z punktu. 
Fatalny błąd przy stracie drugiej 
bramki sprawił, że do końca grali
śmy nerwowo. Czemu nie zagraJ 
Radomir Roztocki? Jest on jeszcze 
nie przygotowany do gry. Wziął 
udział tylko w dwóch treningach
powiedział Andrzej Kisiel. 

• Cuprum Polkowice zaina
UguTOWałO dużo pomyślniej niż 
legniczanie. Podopieczni trenera 
Zenona Mikołajczaka wygrali w 
Warszawie z KP 3:2 (3:1), 

Paweł Jantura 

Kadry legnickiej piłki 
Trenerzy Okręgowe'go 

Związku Piłki Nożnej-Zbigniew 
Kajdan i Zbigniew Rączka, po
wolali reprezentacje okręgu w 
rocznikach 1985 i 1986. Kadrę z 
rocznika 1985 czeka w najbliż
szym czasie turniej w Wołowi e, 
a następnie naiIepsi trafią do ka
dry Dolnego Sląska, która wy
startuje w Pucharze im. K. Dey
ny. Skład legnickie) kadry: Ma
ciej Łach (Miedź Legnica), Pa
tryk Biskup (Chrobry Głogów), 
Krzysztof Piotrowicz, Pawel Fi
lipek, Dariusz Sawiński (Miedź), 
Grzegorz Bartczak, Jarosław 
Dragan, Piotr Kołodziej (Korueks 
Legnica),Tomasz Serfecki (WiJ
kowianka), Radomir Purga!, To
masz Pi6rkowski (Kuźnia Ja
wor), Konrad Węglarz (Gama 
Gaz Głogów), Krystian Kalinow
ski (Zagłębie Lubin), Grzegorz 
Nowak, Mariusz Zawadzki, Łu
kasz Nadolski (wszyscy z Górni-

ka Polkowice), Mateusz j ie
dźwiedzki (UKS Szkółka Piłkar
ska Głogów), Sebastian Burdza 
(Stal Chocianów). 

Kadra z rocznika 1986 szy
kowana jest do startu w Pucha
rze lm. J. Michałowicza i także 
zostanie poddana sprawdziano
wi na turnieju w Wołowie: Ka
mil Węgrzyk, Mateusz Dwojak, 
Paweł K\-viatkowskl, Paweł Py
tlarz, Mariusz Węgiel (Zagłębie 
Lubin), Piotr Sadowski i Tomasz 
Kociszewski (Konfeks Legnica), 
Marek Pasik, Tomasz Możejko, 
Dominik Łysak (Miedź Legnica), 
Sławomir Mikołajek lProchowi
czanka), Krzy ztof Kaliciak 
(Orzeł Zagrodno, akurat w trak
cie przenosin do Zagłębia Lubin), 
Krzysztof askręt (Odra Mal
czyce), Krystian Kowalski, Karol 
Kazimierski i Kacper Sza rek 
(UKS SP Głogów). 
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CCC Aquapark Polko wice - to nowa 

nazwa polkowickiego zespołu 
koszykówki kobiet 

Kosz Z butami 
Anna Osadczuk 

Ale nie tylko nazwa 
jest nowa. 

Strategicznymi 
spon orami zespołu są 
fabryka obuwia, która 
niedługo powstanie w 
Legnickiej Specjalnej 
Strefie Ekonomicznej, 
polkowicki kompleks 
basenowy oraz Gmina 
Polkowice. 

W sobotę, 7 paź

dziernika, odbędzie 

się inauguracja sezo
nu. "Pierwsze spotka
nie poJkowiczanki ro
zegrają z zespołem 

Włókniarza Białystok. 
- Na zym celem w tym 

ezonie będzie awans 
do ekstraklasy - poin
formował nas Krzysz
tof ](orsak, prezes 
Klubu. 

Przypomnijmy, ze 
drużynę CCC Aqua
park Polkowice 
wzmocniły cztery no
we zawodniczki. Są to 
Justyna Lambert, An
na Morisson, Ewa 
Portjanko oraz Mag
dalena Włodarska. 
Ubyła tylko jedna za
wodniczka, Urszula 
Smolarek, która wyje
chała do Stanów Zjed
noczonych. 

Trener Dragan zapowiadallcryzys. 
I kryzys przyszedł 

Czyżby kryzys? 
Anna Osadczuk 

Drugą porażkę w 
sezonie ponieśli pił
karze Górnika Pol
kowice. Ulegli oni 
1:3 drużynie Stali ze 
Stalowej Woli. - To 
musiało nastąpić -
mówi Mariusz Jurak, 
kierownik zespołu -
Byliśmy słabsi i prze
graliśmy. Gospoda
rze byli zdetermino
wani i zdecydowanie 
górowali nad nami. 

- Jest to dla nas 
przykra porażka, ale 
przeciwnicy byli na
prawdę lepsi - wyjaś
oia Przemysław Nor
ko, bramkarz Górni
ka - Pierwsza bram
ka padła z rzutu wol
nego. Nie zauważy
łem piłki w tłumie. 
Zobaczyłem ją w 
ostatnim momencie. 
Dwie ostatnie bram
ki padły jedna po 
drugiej - nie spo
dziewałem się tego. 
Porażka je t z pew

nością zimnym 
prysznicem dla pol
kowiczan. Mirosław 
Dragan, szkolenio
wiec Górnika, tuż po 

meczu z Ryanem 
mówił: - Zdaję sobie 
sprawę, że kryzys 
nadejdzie, ale bę

dziemy starali się, by 
przyszedł jak naj
później: 

No i przys~edł, 
chyba szybciej, niż 

ktokolwiek mógł się 
spodziewać. Miejmy 
jednak nadzieję, że 

wielu takich porażek 
Górnik nie będzie 

doznawał w sezonie. 
W środę Uuż po 

zamknięciu numeru) 
polkowiczanie spot
kali ię Lechem Po
znań. Relacja z tego 
spotkania w kolej
nym numerze. 

Przed meczem z 
byłym pierwszoli
gowcem Mariu z Ju
rak mówił: - Będzie

my ten mecz rozgry
wać u siebie, przyda
łoby wjęc się go wy
grać. 

- Nie wyobrażam 
sobie, żebyśmy tego 
meczu nie wygrali -
dodał Przemysław 
Norko, bramkarz 
Górnika. 

Aqua
trójka 
:Anna Osadczuk 

Działacze Stowaay
szenia Przyjaciół Pły
wania "Trójka Polko
wice" podjęli współ
pracę z Zarządem 
Aquaparku. Władze 

basenu objęły patro
natem dzieci tartują

ce w zawodach pły

wackich. Młodzi za
wodnky będą starto
wać w nowych strojach 
z logo Aquaparku. -
Jesteśmy zaszczyceni, 
że zostały zauważone 

osiągnięcia naszych 
zawodników przez 
władze Aquaparku -
powiedział Jan Korko, 
pr.ezes SPP Trójka 
Polkowice. 

Prawdopodobnie już 
niedługo w nazwie sto
warzyszenia pojawi się 
słowo "Aqua". 

A za dwa tygodnie, 7 
października, zawod
nicy SPP Trójki Polko
wice będą startować w 
zawodach dla dzieci 
klas I - VI o Puchar 
Prezesa Zarządu Aqu
aparku' 

Wygrać! 
Robert Biały 

W~~5.1igi. 
p1kar.z.e Zametu Pmm
kb.v zretIJWwali 3:3 z dm
żynąRataja~ 

Mecz rozegrano w Pa
szcmicach. Pietw.rlą poło
wę, gracze nunetu wyraź
nie "przespali". SdJodzili 
00 Slatni prz.eg1)Wdjąc 1:3. 
W przerwie lliiyszeli od 
trenera kilka lIlOCI1)iCb 
~,ro pIZyDia.io efekt w 
pootaci dwóch bramek. 
Kootaktowego gola na 3:2 
stIzelił Adam Krępeć. Wy
n'mnał Miro;ław Wilclac
ki z karnego. Bilans ch

t)dx'zasow)dl ~ 
piłkaJ:zy z P1zemkowa to 
dwie JXJI3i.ki i czteJy remi
fłj. O tym, ClJj przełamią 
wreszcie tę złą passę prze
konamy się jużwna,jbliislą 
sobotę. 'Jego dnia o 
godd7.00, Zamet zagra 
na własnym boBru z Wcrr
tąBole\iawiedą. 

Zaraz po odej~ciu z Chrobrego Głogów 
marzył o grze w Polkowicach 

Mój czas jeszcze 
nadejdzie ... 
Anna O adczuk 

Thraz man:enie się 

spełniło. Kolejnym 
pIZCdstawianym pl7.eZ 
nas piłkarzem Górnika 
jest 10masz Uroaniak -
,joker' w talii trenera 
Dragana 

- NIe pograł pan długo 
w Chrobrym Głog6w._ 
-Jakoscnior~

de niezbyt dJugo. ZaCZ)'
naJem w Chrobrym w 
piątej lub szóstej 
klasie szkoly 
poc1stawowej. 
W seniorach 
gralem okolo 

póJ-

tora roku i zrezygnowa
Jem. 

-A może to z pana7Ie
zygoowano? 

-Nie, sam zrezygnowa
łem Gdy skończy/em 

wiek juniora zainterestr 
waJ 'ę mną trener Jan
czyJe z Kotli. W jego ze
spole gralem okol o roku. 
Następnie Chrobry GIer 
gów v.ykupiJ mnie z;j 12 
rys.. z!otycb i ponownie 
bylem w GJogowie. Wte
dy byla tam druga liga, 
ale spadliśmy do trzeciej. 
Przyszed! trener Wojno j 
zac:zęJy się problemy. Ca
ly czas robi! mi na zJość. 
~1lSl'Q.a/ mnie na lxr 
isko na ostatnie 2minuty. 
W końcu zerwa/em kon
trak.t. Zakazano mi na 
dwa lata grania na trawie. 
-I~~pan 

na karierę baJową. Od 

razu zaczął pan grać w 
G:rprum? 

- Po pój roku rozbratu 
z futbolem zadzwoni! do 
mnie trener Mikojajczak 
z propozycją gry. Nie 
miaJem nic do stracenia, 
zaznaczyJem jednak, że 
po o~jc kary 
będę chda! po
'lłTÓcić na boiska 

trawiaste. Już 

wtedy 
myś

la-

Jem, że gdyby trener Dra
gan mnie chciaJ... No j 

udaJosię· 
- NIe zawsre gra pan 

jednakwpierwszym skła
dzie Górnika. 

-Nie, ale myślę, że mój 
czas jeszcze nadejdzie. 
Muszę ciężko pracować, 
aby trener widziaJ efekty. 

- Na boi<;ku wszędzie 
paoapełno. 

-Po prostu kocham lJie,. 
gać. Jestem napastnikiem, 
ale jak tIzeba to poma
gam kolegom w pomocy, 
a nawet w obronie. 

- Jakie jest pana spor
towe mam:nie? 

- Grać w pieJWSZej lidze, 
a później może w doblym 
zespole zagranicznym 

- Sportowy iOOl? 
- Roberto Carlos. 
- Dziękuję za roz-

mowę· 

Sport 

Co GRAJĄ? 
23.09 
Godz. 17:00, klasa 
okręgowa: Zamet 
Przemków - Warta Bo
le'ławicka 
23.09 
Godz. 16.00. klasa 
okręgowa 

Stal Chociaoów - Spur
ta Przedmoście I 
24.09 
Godz. 14.00. klasa A 
Sobin - Czarni Rokitki 

SPRINTEM 

Karolina Poplawska, 
zawodniczka Uc.miow
ski ego Klubu Kolar
skiego Piątka Polkowi
ce zajęła pierwsze 
miej ce w siódmej serii 
Pucharu Polski Kobiet 
w Kolarstwie Szoso
wym. 

W ubiegły wtorek, 12 
września, w Zielonej 
Górze odbył się mitting 
lekkoatletyczny młodzi
ków. który był jedno
cześnie kwalifikacją do 
Mistrzostw Pol ki nUo
dzików. W zawodach 
brali udział polkowicza
nie. Złote medale zdo
byli Marcin Kaczanow-
ki oraz Małgorzata 

Drop (pchnięcie kulą), 
Przemysław Napierała 
(100 m). Drugie miejs
ce zajął Łukasz Dra z
kiewicz (100 i 300 m). 
Brązowe medale zaś 
zdobyli Szymon Szot 
(pchnięcie kulą) oraz 
Sandrci Woźniak (100 m). 

Natomiast w niedzielę 
w Zielonej Górze od
były się Strefowe M1St
rzostwa Polski w lek
kiej atletyce. Polkowi
czanie zdobyli na tych 
zawodach cztery me
dale. Srebrne zdobyli 
Małgorzata Drop i 
Marek Rybicki 
(pchnięcie kuJą). Brą
zowe medale - Marek 
Rybicki (skok w dal) 
oraz Łukasz Draszkie
wicz (skok przez płot
ki). Te zawody były 
również eliminacjami 
do Mistrzostw Polski. 
W ekipie dolnośląskiej 
znajdą ię Małgorzata 

Drop, Marek Rybicki, 
Marcin Kaczanowski, 
Przemysław Napierała, 
Katarzyna Ku znier 
oraz Łukasz Draszkie
wicz. 

Anna Osadczuk 
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4 Chocianów, Gaworzy~e, Grębocice, Jerzmanowa, Pęcław, . Przemków, Radwa 

Alternatywne źródła energii stają się coraz bardziej 
popularne nie tylko na ~wiecie, ale także w Polsce 

Zamiast węgla 

Za remont o~rodka zdrowia 
w Radwanlcach wzięli się 
budowlańcy i ... pielęgniarki 

Robert Biały 
. Oby tak dalej 

Niewykluczone, że również w Przem
kowie powstaną kotłownie wykorzystu
jące biomasę jako paliwo do ogu..ewania 
budynków. 

13 września obyła się d}skusja w tej spra
\\1e., w której UC2eSIni<zyIi bunnimPIzem-. 
ko.va, pu.ed<;twicie1e slaro;twa oraz Związ
ku Gmin Zagłębia Miedzi<J.vego, które 
przygQta.vało cały projekt. 

Biomasa może OZTIaCl}IĆ paliwo. W 
fu.emko.viemożna do tego celu wyko~ 
tać głównie trzcinę i siano (po octJxmied
nim przygotowaniu). Surc1M:a jest IXXl do
stltkiem na terenie PIzernkowskiego Par
ku.I<rąjobraz.<Me. Do rozwiązania roz.o
staje kwestia cbitawtego "paIrwa", orazwy
miany kilku ~kotb.vni. 

Adrianna Jakubowska 

-PJany 7aldadały~ biomasy 
w kotłowni GimnazJum PubJicznego oraz. Efekt? Ośrodek już 
w miejsro.vej pIZ}cltodni zdrowia - IllĆNv'i jest piękny a będzie 
CZesław Sawa, bWltli5tn Przemkowa. - jeszcze ładniejszy. 
Jednak już teraz myślimy o rozsz.erzeniu Ośrodek Zdrowia 
pIPjektu na inne obiekty. Prz.ej€cie na aIter
natywne źrodła energii w Przemko.vie jest 
szamą zreal1zoNania t}d:l mdań, które i tak 
spoczęłyby na gminie. NIe bez.znaczenia 
jest fakt, że decydując się na wykorzystanie 
biorna5y, gmina nie ~ żadnyd1 
kalZtó.v zwiąT.an}d:l np. z wymianą kotłó\.v. 
Pieniądze pochodziłyby z Ekofunduszu 
oraz Wojewódzkiego Rmduszu Ochrony i 
ŚrodcJwOO. -PrzyOkazPfu.emkÓNzyskał- ~ 
by tańsze oxaz bardziej ekologiczne źródło j 
energii - JXXfkreśIił bunnim. Jl 

Mimo deszczu dożynki w Gaworzycach udały się. 
Tradycji stało się zado~t, chot w tym roku impreza 

wyraźnie się opóźniła 

w Radwanicach do
czekał się częściowe
go remontu budyn
ku. W ubiegłym roku 
ocieplono i położono 
elewację tylko na Koniec lata 

Sabina Lipiec 

Dożynki zorganizowano 17 wrześ
nia. Prawie wszystkie wsie z tere~ 
gminy zaprezentowały swoje wieńce 

dożynkowe. Zdaniem publiczności 
jednym z najładniejszych był ten wy
konany przez mieszkańców wsi Gos
tyń. Dożynki tradycyjnie rozpoczęto 
mszą polową w parku gminnym Mszę 

odprawił proboszcz parafii w Gawo
rzycach ks. Lech Świdziniewski. W 
uroczystościach wzięli udział przedsta

władz po- -' 
lun ,.,t,,'....,w-h M:: ł 

i wiceprze- ł 
WOOll1iCZ<}l'::y Rady :§ 

Powiatu Witold 
Hajduk. W części 
artystycznej naj
więcej braw ze
brała kapela "Kli-

dJ •• t1 .. ~",u~ z Kli-

progra
wystąpił ze

wokalno - ta
neczny ze Szkoły 
Podstawowej w 
Gawonycach. 
prowadzony przez 
Jadwigę Kupnic
ką. Biblioteka Pu
bliczna w Gawo

rzycach przygotowała loterię fantową. 
Pustych losów nie było. Dożynki przy
gotowała kierowniczka Domu Kultu
ry w Gaworzycach pani Barbara Far
tuszyńska. 

jednej sClanie. Wy
konano również pod
jazd dla wózków 
oraz wymieniono 
drzwi. Remont 
wsparł Związek 

Gmin Zagłębia Mie
dziowego kwotą 20 
tys . zł, a 50 tys. zł 

Urząd Gminy w 
Radwanicach. W tym 
roku wymieniono 
okna i dokończono 

ocieplanie pozosta
łych ścian. Koszt in
westycji to 98 tys., z 
czego 78 tys. 400 zł 

pochodzi ze środków 
ZGZM. Jednak w 
Ośrodku Zdrowia 
jest jeszcze wiele do 
zrobienia. 

- W przy złym roku 
zamierzamy podłą

czyć gaz, wyremon
tować i dopo ażyć 
gabinety powie
działa Ewa Flak, 
przewodnicząca Ra
dy Gminy. - Jako 

gmina, nie mamy du
żych możliwości fi
nansowych, ale mo
żemy liczyć na po-

moc Związku Gmin 
Zagłębia Miedzio
wego - dodała. 

Na kontynuację re
montu we wnętrzu 

ośrodka nie starczyło 

już pieniędzy. 

lęgniarki z Ośrodka 
Zdrowia w Radwani
cach wzięły więc 

sprawy w swoje ręce . 

Od dyrekcji ZZOZ 
Polkowice otrzymały 
farby i same odmalo
wały pomieszczenia, 
w których pracują. 

Odnowiony został 

gabinet lekarski 
ogólny i pediatrycz
ny oraz gabinet pie
lęgniarek ' rodowis
kowych. W malowa
niu pomagali rów
nież mężowie a na
wet pani porządko
wa, która, jak się 

okazało, na malowa
niu zna się jak mało 
kto. Teraz Ośrodek 
jest ładny nie tylko 
na zewnątrz, ale i w 
środku. Szefowi oś
rodka można pogra
tulować personelu, a 
pielęgniarkom tak 
cennei inicjatywy. 

WIELKIE 

SPRZĄTANIE 

Uczniowie starszych 
klas Szkoły Podstawo
wej oraz Gimnazjum w 
Gaworzyeach wzięli 

udział w akcji "Sprzą
tanie 'wiata". W pią
tek, 8 września sprzą
taniem objęto teren 
Gaworzyc. Dzieci za
opatrzone w worki na 
śmieci, pod opieką wy
chowawców, ochoczo 
zabrały się do dzieła. 

NiewątpHwie duży 

wpływ na tę euforię 
mial fakt, że cała akcja 
odbywała tę w cza 'ie 
lekcji. Posprzątano 

m.in. teren wokół 

zkoły, park, okolice 
starej zkoły. Zebrano 
kilkadziesiąt worków 
śmieci. Przy okazji ta
kich przedsięwzięć na
suwa się myśl, że gdy
byśmy zaczęli dbać o 
czystość i porządek, 

żadne takie akcje nie 
byłyby potrzebne. 
Sabina Lipiec 

MĄDRY 

OBOWIĄZEK 

Pies, podobnie jak 
człowiek, jest atako
wany przez niezliczo
ną ilość drobnou tro
jów i tak jak człowiek 
może być podatny na 
różne choroby. Nowe 
osiągnięcia naukowe 
stwarzają możliwo'ci 

leczt:nia. a przede 
wszy tkim zapobiega
nia chorobom zakaź

nym. Prze. tTzegając 
kalendarza szczepień 

przeciwko różnym 

chorobom możemy 

uchronić zwierzę 

przed niepotrzebnymi 
cierpieniami. W przy
padku wścieklizny nie 
ma ratunku. gdyż jest 

. ona najgroźniejszą 

chorobą, przeno zoną 
przez wirusy. powodu
jącą śmierć. Jedynym 
po obem, by uchro
nić ię przed najgroź
niej.zymi chorobami, 
·ą oho\\iązkowe szcze
pienia ochronne, któ
re są skuteczne i nie
szkodliwe. Należy 

więc pamiętać, że le
piej zapobiegać niż le
czyć. 
Adrianna Jakubow. ka 



nice, Chocianów, Gaworzyce, Grębocice, Jerzmanowa" Pęcław, Przemków 

W Gaworzyeach z pompą otwarto nowe skrzydło gimnaz
jum. Zostało po~więcone i oddane w posiadanie młodzieży 

Święto w gimnazjum 
Sabina Lipiec 

Nowe skrzydło gimnazjum oddano 
do użytku z początkiem roku szkol
nego. Aktu poświęcenia dokonał 

biskup ordynariusz Diecezji zielo
nogórsko - gorzowskiej, bi kup Pa
weł Socha. Asystował mu ksiądz 

Lech Świdzi-
niewski, pro-
boszcz para-
fii w Gawo
rzycach. 

Gimnazjaliści przedstawili specjal
nie przygotowany program artys
tyczny. Na szczególne uznanie za
sluguje układ taneczny do pieśni 

Andrea BacelIego. Dziewczęta 

ubrane w skromne, ale bardzo ory-

Wójt gminy' ~~--~~ 
Zygmunt · • ___ rC.~"::.~-;;;::JE~~1~~~~~ 
Badecki 
wręczył Mal
gorzacie 
Walczak, 

rektor zko-I~. 
ty, symbo- J 

liczne Idu- ~ 
cze. Dyrektor miejscowej "podsta
wówki" Elżbieta Urbanowicz-Przy
siężna przekazała m.in. Kronikę 

Sportu dla gimnazjalnej biblioteki. 
- Cieszę się, że oświata w gminie tak 
dobrze funkcjonuje - powiedział 

Marek Tramś. starosta powiatu pol
kowickiego. 

ginaloe stroje zadziwiały taneczny
mi umiejętnościami i zachwycały 
wdziękiem. Gośćmi uroczystości by
li m.in. radny powiatowy Witold 
Hajduk, członek zarządu powiatu 
polkowickiego Kamil Ciupak oraz 
Jolanta Misiorna, wizytator z Kura
torium Oświaty. 

W miniony poniedziałek w Pęclawiu rozpoczęła się budowa 
nowego gimnazjum 

Biedni budują 
Grzegorz Szczepaniak 

Inwestycji nie byłoby, gdyby 
nie pomoc Związku Gmin Za
głębia Miedziowego. 

W tym roku mają powstać 
fundamenty. Koszt inwe tycji 
to 80 tys. złotych. - Musimy się 
jednak zmieścić w znacznie 
mniejszej kwocie - powiedział 
Marek Sadowski, wójt Pęda
wia. - Na fundamenty mamy 50 
tys. zł i za tyle je wybudujemy. 
Możliwe to będzie dzięki 

w parciu mieszkańców i przy
jaciół gminy. 
Pęclaw to jedna z najbied

niejszych gmin na Dolnym 
~ląsku. Po upadku pegeerów 
na początku lat dziewięćdzie
siątych w Pęcławiu zaczęło 
brakować miejsc pracy. W gmi
nie nie ma też wielu zakładów 
pracy, wpływy do gminnej kasy 
są więc bardzo małe. - Na ' i 
mieszkańcy nie ' ą gorsi od in
nych i zasługują na to, żeby 
mieć wodę, kanalizację, telefo
ny i dobre drogi - przekonuje 

Marek Sadowski. - Dzieci też 

nie są "winne", że mie zkają w 
biednej gminie i szkołę dla nich 
zbudujemy. 

Do tej pory jedyną instytucją, 
która wsparła inwestycję jest 
Związek Gmin Zagłębia Mie
dziowego. - Bez pomocy ze 
strony Związku nic byśmy nie 
byli w stanie w kórać- mówi 
wójt Sadowski. - Jesteśmy bar
dzo wdzięczni za tę pomoc. Nie 
rozumiem natomiast, dlaczego 
nie pomaga nam in, tytucja, 
która jest do tego powołana, 
czyli Kuratorium. Do tej pory 
nie dostaliśmy stamtąd ani zło
tówki. Kuratorium woli doto
wać bogatych, bo żeby dostać 
od nich pieniądze trzeba mleć 
50 proc. wla ' nego wkładu. A 
skąd my mamy te pieniądze 
wziąć? - pyta Marek Sadowski. 

Mimo problemów z pieniędz
mi władze gminy ą zdetermi
nowane, by wybudować w Pęc
ławiu gimnazjum. 

Pieniądze, o~wiata i zdrowie to 
tematy, które zdominowały ostatnią 
sesję Rady Gminy w Grębocieach 

Chwilowo bez zmian 
Izabela Pakiet 

Podcza e ji radni 
głosowali o projektach 
uchwał oraz wysłucha
li sprawozdań z wyko
nania budżetu gminy i 
Związku Gmin Zagłę
bia Miedziowego za 
pierwsze półrocze 

2000, r. Na wnio ek 
radnego Tadeusza Ku
zary, radni postanowi
li zdjąć z porządku po
siedzenia uchwałę w 
sprawie zmiany wyna
grodzenia wójta, którą 
postanowiono przeło
żyć na następne posie
dzenie Rady Gminy. -
Musimy podjąć pewne 
działania w sprawie 
regulacji płacowych, 

zarówno dla ołtysów, 
radnych, przewodni
czących i wójta, na 
które poświęcić po
winno się więcej czasu 
- mówi radny Kuzara. 
Radni odrzucili także 
uchwałę w sprawie za
opiniowania projektu 
likwidacji Zespołu Za
kładów Opieki Zdro
wotnej w Polkowicach. 
Opinie na ten temat 
były różne. Radni po
stanowili dać obie i w 
tym przypadku więcej 
czasu do zastanowie
nia i na wniosek Mi
ro ' ławy Stępniak 
przesunięto podjęcie 

uchwały do momentu, 
aż nie zoo taną prze
prowadzone rozmowy 
z lekarzami pierw ze
go kontaktu prowa-

dzącymi praktykę le
kaIską na terenie gmi
ny Grębocice oraz 
radcą prawnym. Radni 
uznali, że mu i zostać 
ja no określone kto 
będzie prowadził 

praktykę drugiego le
karza rodzinnego lub 
rezydenta. 

W dalszej części po
siedzenia radni podję
li kilka uchwał. Pierw
sza dotyczyła przyjęcia 
regulaminów wyna
grodzenia nauczycieli 
zatrudnionych w pla
cówkach oświatowych 
na terenie gminy. 
Radni przyjęli stawki 
na dodat1ci motywacyj
ne w wy okości 5 proc. 
liczone od kwoty wy
nagrodz,enia zasadni
czego. Kolejne uchwa
ły dotyczyły przyjęcia 
dotacji ze ' rodków Po
wiatowego Fundu 'zu 
Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w 
kwocie 4,5 tys. zł. Pie
niądze te mają zostać 
przeznaczone na mo
nitorowanie wód 
gruntowych przy skła
dowisku odpadów ko
munalnych w Grębo
dcach oraz wyrażenje 
sprzeciwu wobec usta
wowego ograniczenia 
dochodów Gminnego 
Funduszu Ochrony 
Środowiska. Przyjęto 
także uchwałę doty
czącą zmian w budże
cie gminy na rok 2000. 

Woda od nowa 
GnegoIZ Szcz.epaniak 

W Pęcławiu trwa ka
pitalny remont hydro
forni. Wymieniane są 
stare mządzenia, któ
re zastąpione zostaną 
przez zestaw hydrofo
rowy firmy Grumfos i 
dwie pompy głębino
we. Dzięki ternu wo
dociągiem będzie 
można doprowadzić 

wodę już nie tylko do 
Pęclawia Gak było do
tąd), ale także do wsi 
Wierzchownia. Możli
wa będzie także roz
budowa wodociągu. 

Inwestycja kosztuje 80 
tys. zł, a pieniądze pocho
dzą z dotacji celowej 
Agencji Własności Rol
nej Sk.aIbu Państwa. 

15 
AMAZONKA 
NAGRo.DZONA 

Gospodarstwo agro
turystyczne . "Ama
zonka" z Ostaszowa 
zajęło drugie miejsce 
w konkursie "Wybie
ramy Superrodzinę", 
czasopisma "Tina" 
oraz "Lata z Ra
diem". Właścicielami 
"Amazonki" ą Jerzy 
i Zdziława Gucmo
wie, którzy agrotu
rystyką zajmują się 

od dwóch lat. 
W konkursie starto

walo osiem rodzin 1. 

całej Polski, zajmują
cych się organizacj< 
takiego rodzaju wy
poczynku. Druga na
groda w wysokości 5 
tys. złotych przypad
Ja rodzinie z Osta
szowa. W ich "Ama
zonce" turyści mogą 

nauczyć się jeździć 

konno (do dyspozycji 
jest osiem koni). Do
datkową atrakcją jest 
też stado danieli i je
leni, które są hodo
wane przy. gospodar
stwie. 
Robert Bialy 

DRZEWA DO 
WYCINKl 

W sierpniu nad 
Piotrowicami w gmi
nie Przemków prze-
zła wichura. Na je

den z domów runęło 
drzewo. Na szczę'cie 
obyło się bez ofiar w 
ludziach. Mieszkańcy 
wsi obawiają się jed
nak, ze ta sytuacja 
może się powtórzyć. 

Dlatego też zwrócili 
się z prośbą (poprzez 
jednego z radnych) 
do władz miasta o 
wyCięcie drzew ros
nących przy drodze 
nr 229. Sprawa trafi
ła do Dolnośląskiego 
Urzędu Wojewódz
kiego we Wrocławiu. 
Urząd ma wydać opi
nię w kwestii ewentu
alnej wycinki 19 
drzew rosnących przy 
szosie przebiegającej 
przez Piotrowice. 
Robert Bialy 

" 
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Urząd ~y Polkowice ogłasza przetarg nieograniczony na: 

UDZIELENIE ZAMÓWIENIA 
NA WYBÓR BANKU WYKONUJĄCEGO 
BANKOWĄ OBSŁUGĄ BUDŻETU GMINY POLKOWICE. 

1. TERM1N SKłADANIA OFERT 20.10.2(0) R GODZ15.00 
2 TERMIN REALIZACJI ZAMÓWIENIA OD 01.01.2001 R -31.l22OO3 R 

Postępowanie będzie prowadzone z zastosowaniem preferencji krajowych. 

Dokumentację przetargową można uzy kać bezpłatnie w Wydziale 
Finansowym U rzędu Gminy Polkowice, Rynek 1 pok.125 w godz. od 
10:00 do 14:00. Natomiast w sprawach związanych warunkami przetar
gu oraz realizacją zamówienia należy kontaktować się z Panią Krystyną 
Kozłowską -Skarbnik Gminy Polkowice tel. (076) - 8474-105 lub 0608-
301-138, ul. Rynek 1 pok. 103 w godz. 10:00 - 14:00 oraz Panią Ag
nieszką Ślufarską - inspektor ds. analizy finansowej tel: (076) - 8474-
143, ul. Rynek 1 pok. 125 w godz. 10:00 -14:00 Otwarcie ofert nastąpi 
w siedzibie Urzędu Gminy Polkowice, Rynek 1 - sala konferencyjna w 
dniu 26.10.2000r. o godz. 12:00. 

W przetargu mogą wziąć udział oferenci, którzy spełniają wymogi 
określone 

- w dokumentacji przetargowej 
- w art.22 Ustawy o zamówieniach publicznych. 
Ogłoszenie zamieszczono na tablicach ogłoszeń Urzędu Gminy Pol

kowice w dniu 30 sierpnia 2000 r. 

OGłOSZENIE ' 

Zarząd Gminy Gry
bocice informuje, IŻ 
na tablicy informacyj
nej Urzędu Gminy 
Grębocice wywieszo
no ,wykazy nierucho
mOSCI przeznaczo
nych do zdobycia w 
trybie przekazu ust
nego. 

Wykazy dotyczą: 

Sprzedaży 5 działek 

polożonych w Grębi
cicach, przeznaczo
nych pod budownic
two jednorodzinne, 

Sprzedaży jednej 
działki położonej w 
Szymocinie, o prze 
znaczeniu usługowo 
rzemieślniczym 

Szczegółowe infor
macje na temat wyka
zów można uzyskać w 
Urzędzie Gminy w 
Grębocicach, ul. Gło
gowska 3, 59 - 150 
Grębocice; pok. nr 
14, tel. 076 831-15-
501 wew.34 

lASOWA" 

PASMANTERIA ART. 
PoIkowi>; uL Szkolna l tel/fJJX.8f74/·99 

Zaprasza w goctz. 9 -17 

ZARZĄD GMINY POLKOWICE - WYDZIAł GEODEZJI I 

GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI INFORMUJE, IŻ 

NA TABLICY OGłOSZENIOWEJ - RYNEK 17, 

WYWIESZONO WYKAZY. 
UJ sklepu spetja1istyc:znego z ma/er 
jaJami i J18/ZfClziluni do robóI.ck fIX:l 
ll}dI (druty. wJÓI.71Ó, nki, karmy, WI.01. 
ty. romki !IJ11Ioorki, itp.) 

OGŁOSZENIA 

DROBNE 
Gotowanie na przyję

cia tel. 845-28-70 
AIitlI11I'O')I).('J~ 

Domowe wypieki na 
różne okazje. 
'leI. 847-97-23 

Nr I tlOIł~J{)I~t)..(l!'w l ń 

NORWICH UNION 
zatrudni na umowę o 
pracę (pensja stała + 
prowizja) o oby z wy
kształceniem średnim. 
Telefon kontaktowy 
0602428133 

,., .. ,Jt'I'lb.[).(I~1'2l 

Sprzedam tanio na
rożnik wypoczynkowy 
w dobrym stanie. 
Tel. 847-47-5jr 

N, .} ł 09 ,lOOO. f>.llSI15_ 

Sprzedam tanio meble 
dziecięce + biurko. 
Thl. 847-40-17 

NyMM.2"rl) p..oo;.'lJ 

Po zukuję mieszkania 
1-2 pokojowego do 
wynajęcia w Polkowi
cacb. 
'leL 0604627434 

N,MJl'J.2flOlł.O-o~ 

Sprzedam siatkę ogro
dzeniową podwójnie 
zabezpieczoną . Cena 
5.5 zł za m3. 
Tel. 847-91- 9 

WYKAZY DOTYCZĄ: 

- DZIERŻAWY CZ. DZIAłKI 247/37, POłOŻONEJ 

PRZY Ul.DĄBROWSKIEGO, 

- DZIERŻAWY CZ. DZIAłKI 985/2, POłOŻONEJ 
PRZY Ul.SZ.SZEREGÓW, 

- DZIERŻAWY CZ. DZIAłKI 1032/5, POłOŻONEJ 
PRZY UI.KORCZAKA, 

- SPRZEDAŻY PAłACU WE WSI ŻUKÓW 

- SPRZEDAŻY BUDYNKU PO BYłEJ ŚWIETLICY W 

DĄBROWIE 

- SPRZEDAŻY BUDYNKU KOTłOWNI W Ko

MORNIKACH 

- SPRZEDAŻY BUDYNKU GOSPODARCZEGO (BYłA ~ 
REMIZA) W KOMORNIKACH 

INFORMACJE NA TEMAT WYKAZÓW MOŻNA 

UZYSKAĆ W WYDZIALE GEODEZJI 

I GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI - RYNEK 17 

POK.108 , TEl. 8474 - 184 WEW. 114, 115 

Reklama 

OGWSZENIE 
Zarząd Gminy Polkowice 
ogłasza publiczny nieograniczony przetarg ust
ny 
na dzierżawę kiosku KAMI położonego 
na targowisku miejskim 

Dane dotyczące nieruchomości: 
- przeznaczenie obiektu: działalność handlowa 
- powierzchnia 12 m2 
- położenie: targowisko miejskie, przy ul. Thrgo 
weJ. 

Przetarg odbędzie się 09.10.2000 o godz. 11.00 
w Urzędzie Gminy, ul. Rynek 17 w sali konfe
rencyjnej (budynek kamienicy). 

Przedmiotem licytacji jest wysokość miesięczne
go czynszu dzierżawnego. 
Cena wywoławcza wynosi 200 zł. 
Do wylicytowanego czynszu dzierżawnego doli
czony zostanie podatek VAT 
w wys. 22 %. 
Umowa dzierżawy zawarta będzie na czas nie 
określony. Okres wypowiedzenia umo 
dzierżawy 3 miesiące. Dzierżawca będzie obcią 
żany opłatami za energię elektryczną wg. 
wskazań podlicznika. 
Dzierżawca zobowiązany jest do uiszczeni 
kaucji zabezpieczającej w wys. 
414 zł najpóźniej w dniu zawarcia umowy dzier 
żawy na konto Polkowickiego Towarzystwa Bu 
downictwa Społecznego Sp. z 0.0. - Bank CUP 
RUM S. A. OlPolkowice 16901065-27010-1 

Warunki przystąpienia do przetargu: 
l.W przetargu mogą uczestniczyć o oby prawn 
i fizyczne jeżeli wpłacą wadium w wys. 200 zł 
2. Wadium należy wpłacić na konto Urzędu 
Gminy w Banku Zachodnim S.A Ekspozytur 
w Polkowicach 11201404-260-139-3240. 
3.Termin wpłacania wadium upływa w dni 
06.10.2000 r. 
4.Wpłacone wadium zostanie: 
-zaliczone na poczet pierwszego czynszu dzier 
iawnego, 
-zwrócone po przetargu, jeżeli osoba wpłacają 
ca wadium nie wygra przetargu, 
-uiszczone wadium ulegnie przepadkowi jeże}' 
osoba, która wygra przetarg nie 
stawi się do podpisania umowy dzierżawy w wy 
znaczonym terminie. 

Szczegółowe informacje można uzyskać 

Urzędzie Gminy, Wydział Geodezji i Gospodar 
ki Nieruchomościami, ul. Rynek 17, p.109 teI 
847-41-84 lub 847-41-85 wew. 111-114 
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